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Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Szanowni Państwo bardzo proszę o zajęcie miejsc i wyciszenie sali. Informuję, iż Sesja Rady 

Miasta Krakowa transmitowana jest online, a jej przebieg jest rejestrowany. Pliki wideo z 

Sesji Rady Miasta Krakowa są publikowane w Biuletynie Informacji Publicznej Miasta 

Krakowa. Drodzy Państwo teraz bardzo proszę trzy minuty dla fotoreporterów, bardzo proszę 

Państwa. Bardzo Państwu dziękuję, dziękuję Państwu bardzo serdecznie. Bardzo proszę 

drodzy Państwo o powstanie, będzie odegranie hymnu, bardzo proszę. Dziękuję bardzo. 

Bardzo proszę o zajęcie miejsc. Szanowni Państwo artykuł 20 ust. 2 ustawy o samorządzie 

gminnym I Sesję nowo wybranej Rady Gminy do czasu wyboru Przewodniczącego Rady 

prowadzi najstarszy wiekiem Radny obecny na Sesji. Stwierdzam wymaganą liczbę obecnych 

Radnych do podejmowania uchwał. Panie i Panowie Radni. Otwieram obrady I Sesji Rady 

Miasta Krakowa IX kadencji na lata 2024 – 2029. Drodzy Państwo bardzo proszę również o 

uczczenie minutą ciszy zmarłego Pana, śp. Pana Jacka Zielińskiego, współzałożyciela zespołu 

Skaldowie, wokalistę, trębacza, skrzypka, kompozytora i aranżera, który całe swoje życie 

zawodowe i prywatne związał z Krakowem. Jacek Zieliński w 2006 roku otrzymał Złoty 

Medal Zasłużony Kultury Gloria Artis, w 2014 roku Złoty Krzyż Zasługi za osiągnięcia 

artystyczne. Uczcijmy Jego Pamięć minutą ciszy. Dziękuję Państwu bardzo serdecznie. 

Szanowni Państwo witam Panie i Panów Radnych Miasta Krakowa. Gratuluję z całego serca 

wyboru do Rady Stołecznego Królewskiego Miasta Krakowa. Chcę powitać obecnych wśród 

nas dostojnych gości. Prezydenta Miasta Krakowa Pana Jacka Majchrowskiego wraz z 

małżonką. Pana elekta Aleksandra Miszalskiego wraz z małżonką. Senatorów i Posłów na 

Sejm Rzeczypospolitej, Wojewodę Małopolskiego Pana Krzysztofa Klęczara, zastępcę 

Prezydenta Miasta Krakowa Pana Jerzego Muzyka, Panią Małgorzatę Okarmus, Skarbnika 

Miasta Krakowa, Pana Antoniego Fryczka, Sekretarza Miasta Krakowa. Witam serdecznie 

Rektorów Krakowskich Uczelni Wyższych, przedstawicieli Korpusu Konsularnego, 

Honorowych Obywateli Stołecznego Królewskiego Miasta Krakowa, Laureatów Medali 

Cracoviae Merenti, przedstawicieli władz miasta Krakowa i samorządu, świata nauki, kultury, 

sztuki, wojska, policji, straży pożarnej, organizacji społecznych, politycznych oraz prasy, 

radia i telewizji. Serdecznie Państwa witam. Witam wszystkich dostojnych gości przybyłych 

na dzisiejszą uroczystość. Pragnę również powitam Panią Dagmarę Annę Daniec - Cisło, 

serdecznie witamy, Komisarza Wyborczego oraz Pana Rafała Lisaka, Przewodniczącego 

Miejskiej Komisji Wyborczej i członków Miejskiej Komisji Wyborczej w Krakowie.  

Szanowni Państwo porządek obrad dzisiejszej Sesji, który Państwo otrzymaliście w 

postanowieniu Komisarza Wyborczego w Krakowie o zwołaniu I Sesji nowo wybranej Rady 

jest następujący. 
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1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Złożenie ślubowania przez nowo wybranych Radnych. 

4. Wybór Przewodniczącego Rady. 

5. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady.  

6. Ślubowanie Prezydenta Miasta Krakowa. 

7. Zakończenie obrad I Sesji Rady Miasta Krakowa. 

Szanowni Państwo na podstawie paragrafu 20 ust. 2 Statutu Miasta Krakowa dokonuję 

zmiany kolejności punktów porządku obrad z uwagi na uroczysty charakter, który 

przedstawia się następująco: 

1. W punkcie pierwszym I Sesji stwierdzam prawomocność obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Złożenie ślubowania przez nowo wybranych Radnych. 

4. Ślubowanie Prezydenta Miasta Krakowa. 

5. Wybór Przewodniczącego Rady Miasta Krakowa. 

6. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady. 

7. Zakończenie obrad I Sesji Rady Miasta Krakowa. 

Aby przystąpić do realizacji porządku obrad musimy dopełnić procedury formalnej. 

 

Wręczenie Radnym zaświadczeń o wyborze na Radnych Miasta Krakowa.  
Zapraszam bardzo serdecznie Pana Rafała Lisaka, Przewodniczącego Miejskiej Komisji 

Wyborczej o wręczenie nowo wybranym Radnym zaświadczeń o wyborze. Panie 

Przewodniczący, pozwoli Pan, że będę odczytywał nazwiska alfabetycznie, a Państwo Radni 

zaproszeni po odbiór zaświadczeń. 

Bardzo proszę Pani Radna Bałdyga Anna 

Pani Chamielec Iwona 

Pan Radny Ciechowski Michał 

Pan Radny Daros  Tomasz 

Pani Radna Drabik Bogumiła 

Pan Radny Drewnicki Michał 

Pani Dydyńska – Czesak Eliza 

Pani Fijałkowska Grażyna 

Pan Gibała Łukasz 

Pani Radna Hańderek Joanna 

Pan Radny Hohenauer Marek 

Pan Radny Jaśkowiec Dominik 

Pan Radny Kękuś Mariusz 

Pan Radny Kosek Jakub 

Pan Radny Kośmider Bogusław 

Pani Radna Kot Aleksandra 

Pani Radna Kot Małgorzata 

Pani Radny Kożuch Zbigniew 

Pani Radna Kucharska Renata 

Pan Radny Leśniak Tomasz 

Pani Radna Łętocha Agnieszka 

Pan Radny Maślona Łukasz 

Pani Radna Mazurkiewicz Magdalena 

Pan Radny Michałowski Maciej 

Pan Radny Moskała Piotr 
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Pan Radny Nowak Rafał 

Pani Radna Owca Aleksandra 

Pani Radna Paderewska Agnieszka 

Pan Radny Pietrus Włodzimierz 

Pani Radna Piętka Renata 

Pani Radna Pogoda – Tota Agnieszka 

Radny Porębski Edward 

Pani Radna Potocka Małgorzata 

Pan Radny Sęk Łukasz 

Pani Radna Sikora Edyta 

Pan Radny Sobieraj Marek 

Pan Radny Stawowy Grzegorz 

Pan Radny Stawowy Grzegorz Wojciech 

Pan Radny Sułowski Krzysztof 

Pani Radna Szczepańska Alicja 

Pani Radna Witek Aleksandra 

Pan Radny Zawiślak Rafał.  

Szanowni Państwo jak Państwo zauważyli nie ma na sali obrad w tej chwili Pana Starobrata 

Michała, Pan Starobrat dojdzie do nas i zostanie mu wręczone zaświadczenie. Bardzo 

dziękuję Panu Rafałowi Lisakowi, Przewodniczącemu Miejskiej Komisji Wyborczej, a 

Państwu Radnym składam serdeczne gratulacje z wyboru Radnych Miasta Krakowa. Dziękuję 

bardzo. Szanowni Państwo kolejnym punktem dzisiejszego porządku obrad jest  

 

Złożenie ślubowania przez nowo wybranych Radnych. 
Ślubowanie. Zgodnie z przepisami art. 23a ustawy o samorządzie gminnym przed 

przystąpieniem do wykonywania mandatu Radni składają ślubowanie. Ślubowanie odbywa 

się w ten sposób, że odczytam rotę ślubowania, a najmłodsza wiekiem Radna Pani Aleksandra 

Kot odczyta w porządku alfabetycznym nazwiska Radnych. Każdy Radny, którego nazwisko 

zostanie odczytane powstaje z miejsca i wypowiada słowa Ślubuję. Ślubowanie może zostać 

złożone z dodaniem zdania Tak mi dopomóż Bóg. Proszę o powstanie z miejsc, odczytam 

rotę ślubowania. 

Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej ślubuję uroczyście obowiązki radnego 

sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie mając na względzie dobro mojej gminy i jej 

mieszkańców. Akt ślubowania. Proszę Panią Radną Aleksandrę Kot o odczytanie nazwisk 

Radnych, a każdy z wyczytanych Państwa Radnych wstaje i wypowiada słowa Ślubuję, 

ewentualnie dodaje, Tak mi dopomóż Bóg. 

 

Radna – p. A. Kot 

Pani Radna Bałdyga Anna.  

Pani Radna Chamielec Iwona 

Pan Radny Ciechowski Michał 

Pan Radny Daros Tomasz 

Pani Radna Drabik Bogumiła 

Pan Radny Drewnicki Michał 

Pani Radna Dydyńska – Czesak Eliza 

Pani Radna Fijałkowska Grażyna 

Pan Radny Gibała Łukasz 

Pani Radna Hańderek Joanna 

Pan Radny Hohenauer Marek 
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Pan Radny Jaśkowiec Dominik 

Pan Radny Kękuś Mariusz 

Pan Radny Kosek Jakub 

Pan Radny Kośmider Bogusław 

Kot Aleksandra, ślubuję. 

Kot Małgorzata, Pani Radna 

Pan Radny Kożuch Zbigniew 

Pani Radna Kucharska Renata 

Pan Radny Leśniak Tomasz 

Pani Radna Łętocha Agnieszka 

Pan Radny Maślona Łukasz 

Pani Radna Mazurkiewicz Magdalena 

Pan Radny Michałowski Maciej 

Pan Radny Moskała Piotr 

Pan Radny Nowak Rafał 

Pani Radna Owca Aleksandra 

Pani Radna Paderewska Agnieszka 

Pan Radny Pietrus Włodzimierz 

Pani Radna Piętka Renata 

Pani Radna Pogoda – Tota Agnieszka 

Pan Radny Porębski Edward 

Pani Radna Potocka Małgorzata 

Pan Radny Sęk Łukasz 

Pani Radna Sikora Edyta 

Pan Radny Sobieraj Marek 

Pan Radny Stawowy Grzegorz 

Pan Radny Stawowy Grzegorz Wojciech 

Pan Radny Sułowski Krzysztof 

Pani Radna Szczepańska Alicja 

Pani Radna Witek Aleksandra 

Pan Radny Zawiślak Rafał. 

 

Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Dziękuję Paniom i Panom Radnym za złożenie ślubowania, dziękuję także naszej najmłodszej 

Radnej, bardzo dziękuję. Szanowni Państwo teraz nastąpi ślubowanie Prezydenta Miasta 

Krakowa, ale zanim to nastąpi będziemy świadkami historycznej sytuacji.  

 

Ślubowanie Prezydenta Miasta Krakowa. 
Po wielu latach sprawowania funkcji Prezydenta Miasta Krakowa przez Pana Jacka 

Majchrowskiego, zdejmie łańcuch prezydencki. Bardzo prosimy Panie Prezydencie. Bardzo 

proszę Pana Rafała Lisaka, Przewodniczącego Miejskiej Komisji Wyborczej o wręczenie 

Panu Aleksandrowi Miszalskiemu zaświadczenia o wyborze na Prezydenta Miasta Krakowa, 

bardzo proszę. Dziękuję Panu Przewodniczącemu Miejskiej Komisji Wyborczej, bardzo 

dziękuję. Zgodnie z przepisami art. 29 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym Prezydent 

obejmuje obowiązki z chwilą złożenia wobec Rady ślubowania. Zapraszam bardzo serdecznie 

Pana Prezydenta Aleksandra Miszalskiego na mównicę do złożenia ślubowania. 
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Pan Aleksandr Miszalski 

Szanowni Państwo! Obejmując Urząd Prezydenta Miasta uroczyście ślubuję, że dochowam 

wierności prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego i 

pomyślności mieszkańców miasta. Ślubuję.  

 

Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Stwierdzam, że zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym z chwilą złożenia 

wobec Rady ślubowania Pana Aleksandra Miszalskiego, objął obowiązki Prezydenta Miasta 

Krakowa. Proszę o zabranie głosu Pana Prezydenta Jacka Majchrowskiego. Bardzo proszę 

Panie Prezydencie. 

 

Prezydent Miasta Krakowa Pan Prof. Jacek Majchrowski 

Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wszyscy Państwo w stopniach i urzędach. 

Proszę Państwa 21,5 roku temu obejmowałem Urząd Prezydenta stojąc także na tej mównicy, 

składając ślubowanie. Mieszkańcy Krakowa powierzyli mi ten urząd pięciokrotnie. 21,5 roku 

to kawał czasu, to prawie całe pokolenie. Ale muszę powiedzieć, że jest to bardzo dobry 

okres, albowiem to pozwala na zrobienie pewnych rzeczy, pewnych inwestycji, pewnych 

projektów, które muszą być w wykonaniu swoim rozciągnięte na lata. Udało się, uważam, 

bardzo wiele, oczywiście zawsze można czuć pewien niedosyt, można czuć, że coś nie wyszło 

tak jakbyśmy chcieli. Uważam jednak, tak sumując całość, że to tak 95 % tych rzeczy, które 

mówiłem w kampaniach wyborczych, w programach, zostało zrobione. Zostawiam miasto, 

uważam, w bardzo dobrym stanie. To miasto, kiedy 90 ponad procent, 98 % czuje się 

bezpiecznie, 93 % ma 15 minut do najbliższego terenu zielonego, to miasto, które się rozwija, 

które w ciągu tych 20 lat powiększyło się oficjalnie o 60 ponad tysięcy osób, a więc stworzyło 

taką sytuację jakbyśmy Skawinę i Brzesko przesunęli do Krakowa, to miasto, w którym chce 

się żyć i do którego ściągają ludzie, aby żyć, to miasto z zerowym prawie bezrobociem. 

Proszę Państwa chciałem podziękować wszystkim mieszkańcom, wszystkim Państwu, dzięki, 

którym, Radnym i tej kadencji, poprzednich kadencji, dzięki, którym mogłem pewne rzeczy 

wykonać. Panie Prezydencie życzę, aby Panu się udawało zrobić to, co Pan zamierza. To 

wielka rzecz, dobra rzecz i naprawdę wspólnie ze wszystkimi, niezależnie od ich poglądów, 

od ich przynależności politycznej naprawdę można budować miasto. I wtedy dopiero można 

powiedzieć, że ono jest na trwałych fundamentach. Bardzo Panu tego życzę. Zostawiam cały 

zespół Urzędu, fachowców w urzędach, jednostkach, spółkach, ludzi, którzy naprawdę 

wiedzą, co robią, na czym się znają i do, których można mieć pełne zaufanie. To są ludzie, 

którzy, jeżeli mają poglądy polityczne to trzymają je na wieszaku w domu, tutaj są 

urzędnikami i pracują dla miasta Krakowa. Życzę Panu, aby dobrze się Panu z nimi 

współpracowało. Proszę Państwa, jeżeli Państwo pozwolicie to dziękując za to dokonam 

jeszcze takiego ostatniego symbolicznego gestu.  

 

Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Dziękujemy bardzo Panie Prezydencie i prosimy pozostać na scenie. Zapraszam Pana 

Prezydenta Aleksandra Miszalskiego, bardzo proszę Panie Prezydencie. Bardzo dziękujemy, 

dziękujemy bardzo. Drodzy Państwo teraz sobie pozwolę wręczyć kwiaty dla małżonek Pana 

Prezydenta Jacka Majchrowskiego Pani Barbarze Majchrowskiej i dla Pani Anny Miszalskiej. 

Bardzo dziękujemy Państwu reporterom, bardzo dziękujemy. Bardzo proszę o zabranie głosu 

Pana Prezydenta Aleksandra Miszalskiego. Bardzo proszę Panie Prezydencie. 
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Prezydent Miasta Krakowa Pan Aleksander Miszalski 

Szanowni Państwo! Drodzy wszyscy goście! Nie będę wymieniał Państwa wszystkich 

funkcji, bo nie chciałbym nikogo pominąć. Chciałbym się w pierwszej kolejności zwrócić do 

Krakowianek, do Krakowian i jeszcze raz bardzo, bardzo serdecznie wam podziękować za ten 

wybór. To dla mnie naprawdę ogromny zaszczyt. Dziękuję wszystkim, którzy wzięli udział w 

tym głosowaniu, w tych wyborach, w tym święcie demokracji, również tym, którzy głosowali 

na moich kontrkandydatów, bo szanuję każdy wybór. Chciałbym podziękować również za te 

rozmowy, które odbyliśmy podczas tej kampanii, za te spotkania na placach, na targach, na 

przystankach, za te dyskusje, za te spory, za te słowa otuchy, ale też czasem za słowa krytyki, 

czy za uwagi. Mam świadomość mojej odpowiedzialności w tej chwili, mam świadomość 

ciężkiej pracy, która mnie czeka, to naprawdę honor i zaszczyt pozyskać to Państwa zaufanie. 

Chciałbym też przy tej okazji złożyć gratulacje wszystkim nowo wybranym Radnym, tym, 

którzy są tutaj z nami pierwszy raz, ale też tym, którzy już Radnymi byli. Część z Państwa 

znam bardzo dobrze, części nie znam, ale mam nadzieję, że szybko poznam, bo czeka nas 

wspólne bardzo ważne zadanie, a nie ukrywam też, że mam pewien sentyment do tego 

miejsca, ponieważ jeszcze 5 lat temu przez 5 lat byłem tutaj Radnym i nie ukrywam, że 

bardzo się cieszę, że tutaj wracam. Ale chciałbym też złożyć serdeczne gratulacje moim 

wszystkim kontrkandydatom, gratulacje i podziękowania. Może zacznę od Pana profesora 

Stanisława Mazura, dziękuję za to, że wspólnie zdecydowaliśmy się budować ten lepszy 

Kraków, ale gratulacje i podziękowania również dla tych, którzy w tej kampanii uczestniczyli, 

dla Jerzego Muzyka, dla Adama Hareńczyka, Rafała Komarewicza, Konrada Berkowicza, 

Andrzeja Kuliga, Łukasza Kmity, Łukasza Gibały, wszystkim wam dziękuję za merytoryczną 

dyskusję, za dyskusję o Krakowie, czasami były to spory, ale też szanuję wasze wyniki i 

zbudowane zaufanie przez was wśród mieszkańców. Na pewno te dyskusje przyczyniły się do 

tego, że Kraków będzie lepszy. Chciałbym też podziękować Panu Prezydentowi 

Majchrowskiemu, odchodzącemu Prezydentowi, niejednokrotnie się nie zgadzaliśmy w 

naszych opiniach, dyskutowaliśmy, Pan Prezydent dzisiaj jeszcze powiedział, że odpisywał na 

dwie moje interpelacje, jeszcze, jako Posła, nie wiem czy sam będę sobie też odpisywał na 

interpelacje, jeżeli jakieś zostaną, ale to nie zmienia faktu, że jakkolwiek często żeśmy 

dyskutowali i mieliśmy inne zdania to ja dziękuję Panu Prezydentowi za te 20 przeszło lat 

pracy na rzecz Krakowa, tylko chyba ślepy mógłby nie zauważyć jak Kraków się przez ten 

czas rozwinął, jak Kraków się zmienił. W związku z tym bardzo Panie Prezydencie dziękuję 

za ciężkie lata pracy, za to, że pięciokrotnie Pana mieszkańcy wybierali i doceniali. Myślę, że 

brawa dla Pana Prezydenta. Ale mam świadomość również tego, że Kraków oczekuje i 

potrzebuje zmian. Ja o tych zmianach mówiłem w swojej kampanii. Ja mówiłem o tym, że te 

zmiany nie powinny być rewolucyjne, zbyt nagłe, zbyt szybkie, że Kraków potrzebuje zmiany 

rozsądnej, przemyślanej, policzonej, ewolucyjnej, zgody, która będzie, dla której podstawą 

będzie, zmiany, dla której podstawą będzie zgoda, będzie dialog, będzie współpraca. Nie będą 

kłótnie i spory tylko rzeczowa, rzetelna dyskusja pomiędzy mieszkańcami, pomiędzy 

stronnictwami politycznymi, bez kłótni, bez sporów, taki Kraków chciałbym. I mam 

świadomość, że jakkolwiek Koalicja Obywatelska wraz z Nową Lewicą uzyskały większość 

w Radzie Miasta i oczywiście w drugiej turze ja wygrałem to również mam świadomość, że 

jest wielu mieszkańców, którym ten kierunek zmian, taka wizja rozwoju, jaką myśmy 

proponowali nie do końca pasuje, bo głosowali inaczej, bo wybrali również w drugiej turze 

kontrkandydata Łukasza Gibałę. To nie była wielka różnica w tych głosach. Więc po pierwsze 

jeszcze raz gratulacje za ten wynik, ale po drugie chciałbym powiedzieć jasno i wyraźnie, że 

to nie jest tak, że ktoś wygrał i w związku z tym nie będzie słuchać tej drugiej części. Ja 

szanując ten wynik wyborów i tą liczbę głosów oddany na kontrkandydatów, na inne 

komitety, na PiS, na Kraków dla Mieszkańców, na mniejsze komitety, będę wsłuchiwał się  
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i wsłuchiwałem się przez całą kampanię w te głosy, w te inne aspekty, w te opinie. Będę brał 

to bardzo mocno pod uwagę, bo Kraków musi być jeden i Kraków musi być dla wszystkich, 

bez względu na poglądy polityczne, bez względu na przynależność do danego środowiska, 

bez względu na te sympatie. To Państwu gwarantuję, ale zwracam się też od razu tutaj do 

klubów, nie tylko swojego, tylko też tych dwóch, które weszły, czyli do PiS i do Krakowa dla 

Mieszkańców, to chciałbym was zaprosić do współpracy, chciałbym żebyśmy wszyscy 

wspólnie merytorycznie, bez takich sporów merytorycznych czy emocjonalnych starali się dla 

Krakowa współpracować, ponieważ wierzę, że tylko wtedy, a na pewno wtedy efektywniej 

będziemy w stanie ten Kraków zmieniać na lepsze. A mamy trochę zmian, których 

potrzebujemy, mamy trochę wyzwań, całego programu i całej wizji nie chciałbym tutaj dzisiaj 

przytaczać, ale powiem o paru wyzwaniach, które uważam, że są kluczowe. Po pierwsze to 

kwestia demografii, oczywiście Kraków się mocno rozwinął, ale też jest jednym z niewielu 

miast, które w tej chwili zyskują, jeśli chodzi o mieszkańców, ale tendencja jest jasna, duże 

miasta tracą mieszkańców, następuje proces suburbanizacji, musimy robić wszystko, by 

mieszkańców w Krakowie zatrzymać, by pozyskać nowych. Do tego może przyczynić się i 

przyczyni się na pewno ustawa metropolitalna, do tego, żeby z tymi mieszkańcami, którzy też 

wyjeżdżają poza Kraków dobrze współpracować. Ta ustawa metropolitalna i polityka 

metropolitalna może być odpowiedzią z jednej strony na kłopoty transportowe, z drugiej 

strony na walkę ze smogiem, na problemy planistyczne. Potrzebujemy tutaj współpracy 

również sejmu, potrzebujemy współpracy rządu, potrzebujemy współpracy gmin ościennych. 

Ustawa metropolitalna i to wspólne działanie obszaru metropolitalnego może oczywiście 

pomóc w kwestiach transportowych, ale nie oszukujmy się, nie odpowie na wszystkie 

wyzwania, a potrzebujemy efektywnego systemu transportowego, ponieważ mieszkańcy, jako 

najważniejszy problem zgłaszają korki. Będziemy potrzebować ogromnych inwestycji w tym 

zakresie, to jest nie tylko metro, o którym mówiliśmy w kampanii, ale również Szybka Kolej 

Aglomeracyjna i tu z kolei współpraca z województwem, to są parkingi Park and Ride, to są 

drogi, to jest komunikacja publiczna i jej rozwinięcie, to są drogi rowerowe, to jest jedno z 

najważniejszych wyzwań na tą kadencję. Ale mamy też wyzwania środowiskowe, te, które są 

globalne, mamy ocieplenie, mamy zmianę klimatu i wzrastające koszty energii, transformację 

energetyczną. To oczywiście głównie wyzwania dla rządu, dla sejmu, ale to nie znaczy, że 

samorząd nie może w tym pomóc, samorząd musi w tym pomóc, musi dokładać swoją 

cegiełkę, musimy walczyć o neutralność klimatyczną Krakowa, walczyć o drzewa, o zieleń, 

dokończyć walkę ze smogiem, to są naprawdę duże wyzwania. A to wiąże się również z 

planowaniem, z planowaniem przestrzennym miasta. I z jednej strony czeka nas w tej 

kadencji potężne wyzwanie, którym jest plan ogólny, ja w kampanii bardzo mocno 

podkreślałem, że z jednej strony w Krakowie trzeba budować, bo zaraz przejdę do problemów 

mieszkaniowych, ale z drugiej strony musimy budować rozsądnie, musimy budować tak, by 

mieszkańcy nie skarżyli się na przykłady tzw. patodeweloperki, chaosu urbanistycznego, 

musimy planować mądrze to miasto tak, by wszystkie dzielnice miały swoją infrastrukturę 

społeczną, infrastrukturę transportową, by ta jakość przestrzeni miejskiej i te standardy 

urbanistyczne były jak najwyższe. Ale musimy budować, bo w Krakowie brakuje mieszkań, 

bo te ceny mieszkań poszły przez ostatnie pół roku do góry o 30 %, najwięcej w Polsce.  

W związku z tym nie da się zatrzymać budownictwa tylko ono musi być przemyślane, 

sensowne, musimy znaleźć przestrzenie zarówno dla budownictwa Społecznej Inicjatywy 

Mieszkaniowej jak i budownictwa komercyjnego, bo ceny mieszkań są jednym z 

podstawowych problemów, które zatrzymują przyjazd młodych ludzi tutaj. Oni się skarżą na 

to, że te ceny są zbyt wysokie. Liczba studentów przez ostatnie lata spadła z 200 do około 100 

tys., a bez studentów to miasto się nie będzie rozwijać. Oczywiście to nie jest tak, że tylko i 

wyłącznie ceny mieszkań powodują spadek liczby studentów, bo są różne procesy 
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demograficzne, które to kształtują, niemniej jednak uważam, że problem mieszkaniowy jest 

jednym z kluczowych również, który powinniśmy rozwiązać, bo nie możemy dopuścić do 

tego, by świetne krakowskie uczelnie, ze świetnymi naukowcami świeciły pustkami przez to, 

że w Krakowie jest za drogo, musimy pogłębić współpracę z tymi naszymi uczelniami tak, by 

miasto było tutaj organizatorem tego procesu. Bo skoro mówimy o studentach, o tym, że 

może ich być mniej to trzeba się zatrzymać chwilę przy gospodarce. Bez młodych ludzi, bez 

kadr wykształconych ta gospodarka będzie podupadać. Na razie ma się całkiem dobrze, 

natomiast musimy patrzeć do przodu, musimy dbać z jednej strony  o sektor BPO SSC, 

musimy dbać o nasz rodzimy handel, rzemiosło, usługi, musimy dbać również o turystykę 

zrównoważoną tak, by mieszkańcy najmniej cierpieli, bo jakość życia mieszkańców jest 

najważniejsza. Musimy pamiętać, że turystyka też przynosi środki finansowe dla miasta. 

Musimy dbać również o nowy przemysł, o innowacje, o to, by wespół z tymi uczelniami 

budować nową krakowską innowacyjną gospodarkę. Trochę było o ludziach młodych, o 

studentach, to nie można nie zatrzymać się na seniorach, bo Kraków jest jednym z tych miast 

w Europie, które starzeją się najszybciej. I my oczywiście mamy dobrą politykę senioralną, 

ale chciałbym podkreślić, że ona powinna być cały czas rozwijana, bo tych seniorów będzie 

coraz więcej i musimy dbać zarówno o tych, którzy są aktywni i mają chęć i możliwości 

działać, ale też o tych, którzy mają większe problemy z aktywnym życiem. Nie mogę nie 

wspomnieć o kulturze, Kraków jest stolicą kultury i mam nadzieję, jestem przekonany, że nią 

pozostanie, trzeba dbać o to, co mamy dobre, o te świetne teatry, muzykę, sztukę, kulturę, 

literaturę, sztuki plastyczne, ale potrzebujemy też otwarcia na sztukę oddolną, na sztukę 

młodą, na sztukę taką nieszablonową i na nowe przestrzenie dla kultury tak jak na przykład 

Wesoła, która, uważam, że może być taką świetną nową przestrzenią kultury w Krakowie. 

Czasy ciężkie dla edukacji w Małopolsce już mamy na szczęście za sobą trochę, mam 

nadzieję, że nie wrócą, ale to nie znaczy, że przed krakowską, małopolską edukacją nie stoi 

wiele wyzwań, to są wyzwania finansowe, edukacja to gigantyczna część budżetu, to są 

wyzwania remontowe, termomodernizacyjne naszych placówek, to wyzwania dostępności 

przedszkoli, żłobków dla mieszkańców, dla tych rodziców z dziećmi, w których tych miejsc 

często brakuje. Więc tutaj też mamy wyzwania. Jeszcze dwa słowa o sporcie, bo sport jest w 

Krakowie ważny, bardzo ważny i ja chciałbym też powiedzieć, że jako od urodzenia 

człowiek, który bardzo sport lubi, będę o ten sport dbał i to o sport z jednej strony ten 

amatorski, ten młodzieżowy, te kluby, które często mają problem związać koniec z końcem 

jak i o ten sport, który jest inspiracją dla tych młodych ludzi, ten senioralny, ten czasem 

zawodowy. Bo sport musi się w Krakowie rozwijać i Kraków musi być, pozostać, ale może 

jeszcze bardziej być miastem sportu. Jeszcze jedna sprawa, która może zburzy trochę humor, 

ale nie możemy o niej nie wspomnieć, jeśli chcemy być odpowiedzialni. Musimy być gotowi 

na różne zagrożenia również z zewnątrz, wiemy, jaka jest sytuacja międzynarodowa, to 

będzie wyzwanie w kontekście też nowej ustawy o obronie cywilnej, inwentaryzacja 

schronów, infrastruktury krytycznej, procesów, regulacji na poziomie samorządu tak byśmy 

byli zawsze gotowi nawet na najgorsze. Chciałbym też dwa zdania powiedzieć o tym, 

dosłownie dwa zdania, jak chciałbym te rzeczy robić, jak chciałbym ten Kraków zmieniać, bo 

sposób jest bardzo ważny. Po pierwsze obiecywałem w kampanii i obiecuję Państwu to, że 

mieszkańcy będą maksymalnie uczestniczyć w tych procesach. Jestem gorącym i zawsze 

byłem zwolennikiem partycypacji na wszelkich szczeblach. W związku z tym będziemy 

rozwijać wszystkie te narzędzia, jak budżet obywatelski, jak rady dzielnic, nie narzędzia, ale 

gremia, jak konsultacje społeczne, te procesy usprawnimy, damy mieszkańcom jak najwięcej 

głosu, by ten głos faktycznie pochodził od dołu. Po drugie jestem absolutnym zwolennikiem 

pełnej przejrzystości i transparentności i taki Urząd Państwu gwarantuję i taki Kraków 

Państwu gwarantuję. A po trzecie chciałbym również, by oprócz tego, że wszystko jest 
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uczciwe, wszystko było bardzo dobrze zarządzane. W związku z tym profesjonalizacja 

jeszcze większa, chociaż nie jest źle, bo już trochę wiem jak Urząd działa, obiecuję Państwu 

jednak jeszcze większą profesjonalizację zarządzania w strukturach miejskich. I na koniec, 

ktoś może spytać, no, dobrze, ale skąd to wszystko, skąd na to wszystko środki i pieniądze, bo 

to jedno też z wyzwań ogromnych przed Krakowem, bo jest spory dług, my mamy 

świadomość, z czego te finanse wynikają i wiemy, że to głównie niestety zasługa rządowych 

reform, tych, które z jednej strony dawały oczywiście ulgi podatkowe podatnikom i nikt za to 

tych reform nie krytykował, ale nie dawały równocześnie samorządom rekompensaty. Ja się 

bardzo cieszę, że Minister Domański już zapowiedział, że te reformy będą i że samorządy, te, 

które straciły najwięcej tak jak Kraków zyskają też najwięcej. Ale oprócz tego czeka nas 

również walka o różnego rodzaju dotacje budżetowe, programy centralne, o środki z KPO, o 

ustawę metropolitarną, która też może dać duże środki Krakowowi, w związku z tym to 

wyzwanie finansowe jest również bardzo ważne, ale mam poczucie, że mu sprostamy. Ja w 

kampanii mówiłem o tym, że Kraków nie powinien się porównywać z Wrocławiem, 

Poznaniem czy Gdańskiem, może powinien również, ale chciałbym żebyśmy mieli większe 

aspiracje. Mówiłem o tym, że są takie miasta jak Mediolan, Monachium, Wiedeń, piękne, 

często stolice swoich turystycznych regionów, krajów, które łączą z jednej strony naukę, 

kulturę, sport, turystykę, rozwinięty nowoczesny przemysł, ale łączą ze świetnymi systemami 

transportowymi, z bardzo wysoką jakością życia mieszkańców, tak, która wyraża się w 

indeksach szczęśliwości tych mieszkańców tych miast i zadowolenia z tych miast. I to jest 

mój cel i chciałbym, żeby taki był nasz cel, żebyśmy tam podążali i w to patrzyli. To jest cel 

ambitny, ale myślę, że realny. Chciałbym Państwa zaprosić do współpracy, do tworzenia, do 

realizacji tych celów razem ze mną, do tworzenia Krakowa przyszłości. Bardzo dziękuję 

Państwu. 

 

Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Bardzo dziękuję za zabranie głosu Panu Aleksandrowi Miszalskiemu, Panu Prezydentowi, 

dziękujemy bardzo Panie Prezydencie. Zapraszam wszystkich gości do Sali Lea, w której 

będziemy mogli złożyć gratulacje Panu Aleksandrowi Miszalskiemu, Prezydentowi Miasta 

Krakowa. Szanowni Państwo ogłaszam półtorej godziny przerwy, a po przerwie przystąpimy 

do realizacji pozostałych punktów porządku obrad. Jeszcze bardzo proszę, chwila dla 

fotoreporterów, jeżeli Państwo sobie życzycie fotoreporterzy, to bardzo proszę chwila dla 

reporterów, półtorej godziny przerwy. Drodzy Państwo przerwa do godziny 12.30. Po 

przerwie wszystkich Państwa zapraszam na salę obrad. Dziękuję bardzo.  

 

Przerwa w obradach Sesji do godziny 12.30. 
 

Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Szanowni Państwo bardzo proszę o zajęcie miejsc, minęła godzina przerwy, bardzo proszę 

Państwa o zajęcie miejsc, będziemy rozpoczynać drugą część posiedzenia. Szanowni Państwo 

Radni bardzo proszę o zajęcie miejsc, bardzo proszę Państwa Radnych o zajęcie miejsc. 

Szanowni Państwo bardzo proszę o zajęcie miejsc, będziemy rozpoczynać ciąg dalszy Sesji 

po przerwie. Szanowni Państwo Radni teraz nastąpi rozdanie zastępczych kart do głosowania, 

ja będę po kolei wyczytywać Radnych, a Państwo będą odbierać zastępcze karty do 

głosowania od pracowników Kancelarii, bardzo proszę. 

Pani Radna Bałdyga Anna, bardzo proszę pracowników Kancelarii o wydanie karty. 

Pani Radna Chamielec Iwona 

Pan Radny Ciechowski Michał 

Pan Radny Daros Tomasz 



I SESJA RADY MIASTA KRAKOWA, 1.posiedzenie 

7 maja 2024 r. 
 

11 

 

Pani Radna Drabik Bogumiła 

Pan Radny Drewnicki Michał 

Pani Radna Dydyńska – Czesak  Eliza 

Pani Radna Fijałkowska Grażyna 

Pan Radny Gibała Łukasz 

Pani Radna Hańderek Joanna 

Pan Radny Hohenauer Marek 

Pan Radny Jaśkowiec Dominik 

Pan Radny Kękuś Mariusz 

Pan Radny Kosek Jakub 

Pan Radny Kośmider Bogusław 

Pani Radna Kot Aleksandra 

Pani Radna Kot Małgorzata 

Pan Radny Kożuch Zbigniew 

Pani Radna Kucharska Renata 

Pan Radny Leśniak Tomasz 

Pani Radna Łętocha Agnieszka 

Pan Radny Maślona Łukasz 

Pani Radna Mazurkiewicz Magdalena 

Pan Radny Michałowski Maciej 

Pan Radny Moskała Piotr 

Pan Radny Nowak Rafał 

Pani Radna Owca Aleksandra 

Pani Radna Paderewska Agnieszka 

Pan Radny Pietrus Włodzimierz 

Pani Radna Piętka Renata 

Pani Radna Pogoda – Tota Agnieszka 

Radny Edward Porębski, dziękuję pięknie. 

Pani Radna Potocka Małgorzata 

Pan Radny Sęk Łukasz 

Pani Radna Sikora Edyta 

Pan Radny Sobieraj Marek 

Pan Radny Stawowy Grzegorz 

Pan Radny Stawowy Grzegorz Wojciech 

Pan Radny Sułowski Krzysztof 

Pani Radna Szczepańska Alicja 

Pani Radna Witek Aleksandra, nie działa? Bardzo prosimy, u Pana Radnego Sęka nie działa 

sprzęt. 

Pani Witek Aleksandra odebrała? Odebrała. 

Pan Radny Zawiślak Rafał odebrał.  

Drodzy Państwo jeżeli dojdzie do nas Pan Radny Starobrat Michał oczywiście karta do 

głosowania zostanie mu przekazana. Dziękuję bardzo. Czy już działa Panie Radny? Dziękuję 

bardzo. Drodzy Państwo czy wszyscy Państwo otrzymali karty do głosowania, kto nie 

otrzymał proszę się zgłosić. Widzę, że wszyscy, bardzo serdecznie Państwu dziękuję. Jeśli tak 

to teraz nastąpi krótka instrukcja dotycząca głosowania i wykorzystania kart do głosowania, 

przede wszystkim dla tych z Państwa Radnych, którzy po raz pierwszy zasiadają w ławach 

miasta Krakowa. Bardzo proszę Pana Dyrektora Centrum Obsługi Informatycznej Wydziału 

Informatyki Pana Pawła Schmidta o przedstawienie krótkiego instruktażu, bardzo proszę 

Panie Dyrektorze. 



I SESJA RADY MIASTA KRAKOWA, 1.posiedzenie 

7 maja 2024 r. 
 

12 

 

Dyrektor Centrum Obsługi Informatycznej – p. P. Schmidt 

Dzień dobry Państwu. Paweł Schmidt, jestem Dyrektorem Centrum Obsługi Informatycznej, 

czyli tą osobą, rzadko tutaj przemawiam, tak, że przepraszam bardzo. System jest bardzo 

intuicyjny, wkłada się kartę, są cztery przyciski i przyciski podświetlają się w zależności od 

kontekstu, który w danym momencie następuje, czyli mamy sprawdzanie obecności, przycisk 

zapala się tam takim żółtym światełkiem, potwierdzenie obecności przycisk zmienia kolor na 

czerwony, oczywiście wcześniej trzeba włożyć kartę, rozumiem, że wszystkim Państwu karty 

już w tym momencie działają i głosowanie, są trzy opcje, za, przeciw i wstrzymuje się. 

Kontekst głosowania jest również wyświetlany na wyświetlaczu, tak, że wiadomo, jaki druk 

jest aktualnie głosowany, gdyby coś nie działało to obsługa informatyczna jest cały czas na 

miejscu, proszę śmiało zgłaszać wszelkie problemy, w przypadku jakichkolwiek pytań też 

proszę się zwrócić do obsługi. Tak, że system bardzo intuicyjny, myślę, że nie będą mieli 

Państwo, którzy mają pierwszy raz do czynienia z systemem, jakichkolwiek problemów, ale 

w razie, czego jesteśmy na miejscu. 

 

Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Szanowny Panie Dyrektorze bardzo dziękuję za przedstawienie krótkiego instruktażu, mamy 

nadzieję, że wszystko będzie dobrze funkcjonować i nie będzie problemu. Drodzy Państwo 

dokonamy teraz elektronicznego sprawdzenia obecności. Proszę wszystkich Państwa Radnych 

o naciśnięcie na terminalu przycisku obecność, bardzo proszę. Bardzo dziękuję, 42 Państwa 

Radnych, tak, że mamy komplet, jednego Radnego nie ma, wiemy, Pana Radnego Michała 

Starobrata. Drodzy Państwo teraz bym bardzo prosił o pięć minut przerwy technicznej, tylko 

bardzo bym prosił nie wychodzić z sali obrad, będzie pięć minut przerwy technicznej, po tej 

przerwie przystępujemy do dalszego procedowania i prowadzenia tej Sesji. 

 

Pięciominutowa przerwa w obradach Sesji. 
 

Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Szanowni Państwo przystępujemy do kolejnego punktu porządku obrad, punkt numer 5. 

 

Wybór Przewodniczącego Rady Miasta Krakowa. 
Przystępujemy do procedury wyboru Przewodniczącego Rady Miasta Krakowa, punkt 

dotyczący wyboru Przewodniczącego Rady Miasta Krakowa jest w porządku obrad 

dzisiejszej Sesji. Niemniej z oczywistych powodów nie można było przed złożeniem przez 

Państwa Radnych ślubowania wnieść stosownego projektu uchwały. Dlatego zachowanie 

wymogów formalnoprawnych określonych w Statucie Miasta Krakowa, kończymy, jest 

zgłoszenie pisemne, jeżeli Państwo Radni by mogli troszeczkę być ciszej to będę bardzo 

wdzięczny. Dziękuję bardzo, przez uprawnioną grupę Radnych, co najmniej 5 osób wraz z 

wnioskiem o jego wprowadzenie do porządku obrad Sesji w trybie paragrafu 32 Statutu 

Miasta Krakowa. Informuję, że głosowanie będzie odbywać się na kartach do głosowania, na 

których wymienione zostaną imiona i nazwiska wszystkich kandydatów na funkcję 

Przewodniczącego Rady Miasta Krakowa. Głosowanie przeprowadzi Komisja Skrutacyjna 

powołana przez Radę spośród Radnych. Zgodnie z wymogiem ustawy z dnia 8 marca 1990 

roku o samorządzie gminnym Rada wybiera Przewodniczącego bezwzględną większością 

głosów w obecności, co najmniej połowy ustawowego składu Rady w głosowaniu tajnym. 

Głosowanie, zgodnie ze Statutem Miasta Krakowa, przeprowadza Komisja Skrutacyjna. 

Wybór Przewodniczącego Rady Miasta Krakowa. Wpłynął do mnie projekt uchwały w 

sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miasta Krakowa wraz z wnioskiem o wprowadzenie 
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w trybie paragrafu 32 popartym przez uprawnioną liczbę Radnych, co najmniej 18. 

Przystępujemy do głosowania wprowadzenia do porządku obrad dzisiejszej Sesji, wymagana 

większość głosów, za przyjęciem 22 głosy za, bezwzględna większość ustawowego składu 

Rady. Szanowni Państwo przystępujemy do głosowania wprowadzenia wniosku do porządku 

obrad. 

 

 Kto z Państwa jest za wprowadzeniem/…/ 

 

Radny – p. G. Stawowy 

Panie Przewodniczący może dla formalności tylko przekażę listę podpisów, która została 

zebrana pod kandydaturą Jakuba Koska, chciałem tylko powiedzieć, że rekomendował będzie 

Dominik Jaśkowiec, bo to niestety ze względu na zmiany warszawskie będzie to jego ostatnie 

wystąpienie na Radzie Miasta dzisiejszego dnia, przedostatnie, tu są podpisy. 

 

Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Dziękuję Panie Przewodniczący. Miałem to powiedzieć, ale dziękuję bardzo, Pan mnie 

wyprzedził, dziękuję bardzo. Drodzy Państwo przystępujemy do głosowania. 

 

 Kto z Państwa jest za wprowadzeniem wniosku pod obrady? Głos za, głos przeciw? 

Dziękuję, nie widzę, proszę o wyświetlenie. 

 

 42 za, przeciw 0, głosów wstrzymujących 0, nie bierze udziału w głosowaniu zero. 

Dziękuję Państwu bardzo, większość wymagana, o której mówiłem, 22 głosy. Projekt został 

wprowadzony. Dziękuję, pod obrady. Przystępujemy do rozpatrzenia projektu uchwały w 

sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miasta Krakowa, druk numer 1. Przed 

przystąpieniem do wyboru Przewodniczącego Rady Miasta Krakowa proponuję przyjęcie w 

trybie paragrafu 27 ust.6 Statutu Miasta Krakowa rozstrzygnięcia proceduralnego 

dotyczącego procedury głosowania, procedura dotyczyć będzie również trybu głosowania 

kandydatów na Wiceprzewodniczących Rady Miasta Krakowa. Przystępujemy do 

procedowania głosowania nad wyborem Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Rady 

Miasta Krakowa. Procedura. W przypadku zgłoszenia tylko jednego kandydata na 

Przewodniczącego Rady Miasta Krakowa i Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Krakowa na 

kartach do głosowania obok imienia i nazwiska z prawej strony znajdują się dwie kratki. 

Jedna nad słowem za, druga nad słowem przeciw. Radny dokonuje wyboru przez postawienie 

znaku X w kratce nad słowem, za, jeżeli opowiada się za wyborem, lub w kratce nad słowem 

przeciw, opowiadając się przeciw wyborowi. Głos uważa się nieważny, jeżeli postawiony 

znak X na kratkach do głosowania jednocześnie w kratkach za i przeciw lub postawione 

więcej niż jeden znak X  w którejś z  kratek. Głos uważa się za ważny bez dokonania wyboru, 

jeżeli nie postawiono znaku X w żadnej kratce, głos wstrzymujący się. W przypadku 

zgłoszenia dwóch lub większej liczby kandydatów na Przewodniczącego Rady Miasta 

Krakowa odpowiednio Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Krakowa na karcie do 

głosowania obok imienia i nazwiska kandydatów z prawej strony znajdować się będzie jedna 

kratka nad słowem za. Radny dokonuje wyboru przez postawienie znaku X w kratce nad 

słowem za obok nazwiska kandydata, za którego wyborem się opowiada. Głos za uważa się 

nieważny, jeżeli na karcie do głosowania jednocześnie postawiono więcej niż jeden znak X. 

Głos uważa się za ważny bez dokonania wyboru, jeżeli nie postawiono znaku X w żadnej 

kratce. Głos wstrzymujący, głosowanie odbywa się poprzez postawienie znaku X przy 

nazwisku tylko jednego kandydata. Głosowanie odbywa się w ten sposób, iż Komisja 

Skrutacyjna wyczytuje w kolejności alfabetycznej Radnych, którzy podchodzą do urny i w 
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obecności Komisji Skrutacyjnej wrzucają opieczętowane przez komisję karty do głosowania 

do urny. Za wybranego uważa się kandydata, który uzyskał za wyborem, znak X w kratce nad 

słowem za, ilość głosów stanowiących wymaganą większość to jest bezwzględną większością 

głosów wobec obecności, co najmniej połowy ustawowego składu Rady, to jest więcej 

głosów za niż przeciw, to jest oddanych na innych kandydatów, w przypadku kilku 

kandydatów razem wziętych i wstrzymujących się. W przypadku dwóch lub więcej 

kandydatów za wybranego należy uznać kandydata, który otrzymał więcej głosów za niż 

pozostałych, to jest oddanych na kandydatów razem wziętych i wstrzymujących się. W 

przypadku zgłoszenia i wprowadzenia do porządku obrad więcej niż jednego projektu 

uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Miasta Krakowa, Wiceprzewodniczącego 

Rady Miasta Krakowa projekty głosowane są w sposób, że sporządzana jest jedna karta do 

głosowania, na której w porządku alfabetycznym umieszcza się nazwiska kandydatów ujęte 

we wszystkich projektach uchwał, w tym także wynikających z poprawek zgłoszonych do 

któregoś z projektów. Na karcie do głosowania obok imienia i nazwiska kandydatów, z 

prawem strony znajdować się będzie jedna kratka do głosowania, za. Radny dokonuje wyboru 

przez postawienie znaku X w kratce nad słowem za, obok nazwiska kandydata, za którego 

wyborem się opowiada. Głos uważa się za nieważny, jeżeli na karcie do głosowania 

jednocześnie postawiono więcej niż jeden znak X. Głos uważa się za ważny bez dokonania 

wyboru, jeżeli nie postawiono znaku X w żadnej kratce. Głos wstrzymujący w głosowaniu 

odbywa się przez postawienie znaku X przy nazwisku tylko jednego kandydata. Za 

wybranego uważa się kandydata, który uzyskał za wyborem, znak X w kratce nad słowem za, 

ilość głosów stanowiących wymaganą większość to jest bezwzględną większość głosów w 

obecności, co najmniej połowy ustawowego składu Rady, to jest więcej głosów za niż 

przeciw, to jest oddanych na innych kandydatów w przypadku kilku kandydatów razem 

wziętych i wstrzymujących się. Czy ktoś z Państwa zgłasza poprawki do procedury? 

Przystępujemy do głosowania poprawek. Dziękuję bardzo, poprawki żadne nie wpłynęły, 

bardzo Państwu dziękuję, wobec tego drodzy Państwo przystępujemy do projektu uchwały. 

Projekt uchwały w trybie jednego czytania. Zgodnie z paragrafem 34 ust. 2 Statutu Miasta 

Krakowa do projektu uchwały według druku numer 1 minął termin zgłaszania autopoprawek, 

a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenia dyskusji nad projektem. 

Proszę o składanie poprawek w zakreślonym terminie do prowadzącego obrady. 

 

Wybór Przewodniczącego Rady Miasta Krakowa. 
Projekt Klubu Koalicji Obywatelskiej, druk numer 1, tryb jednego czytania, bardzo proszę 

referuje Pan Dominik Jaśkowiec, bardzo proszę Panie Radny. 

 

Radny – p. D. Jaśkowiec 

Panie Prezydencie! Panie Przewodniczący Seniorze! Drogie Radni, Radni Miasta Krakowa! 

Szanowni Państwo! 

Mam przyjemność, nie będę tego ukrywał, referować projekt uchwały w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Rady Miasta Krakowa, projekt Klubu Radnych Koalicja Obywatelska. 

Klub proponuje na to zaszczytne stanowisko Pana Jakuba Daniela Koska z racji tego, że Pan 

Radny uzyskał rekordowy, historyczny wynik w wyborach do Rady Miasta Krakowa, 11.716 

głosów, największy indywidualny wynik w historii naszej Rady, a poza tym oczywiście ma 

doświadczenie i kompetencje w zakresie sprawowania tej funkcji, był wieloletnim 

Przewodniczącym Rady Dzielnicy IV Prądnik Biały, też przecież kilkukadencyjnym, 

dwukadencyjnym już Radnym Miasta Krakowa, w związku z tym tą funkcję będzie wypełniał 

doskonale. I z uwagi na to, że mieszkańcy, mieszkanki miasta Krakowa powierzyli liście 

Koalicji Obywatelskiej, z której również nasi przyjaciele z Lewicy uzyskali mandaty radnych, 
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tą bezwzględną większość mandatów w Radzie, rekomendujemy Wysokiej Radzie takie 

rozwiązanie i naszym zdaniem najlepszą kandydaturę Pana Radnego Jakuba Koska. Pan 

Jakub wyraził zgodę, to też już zaznaczam, na objęcie tej funkcji, jeśli Wysoka Rada mu ją 

powierzy w głosowaniu. Dziękuję, jeśli są jakieś pytania to oczywiście jestem do dyspozycji. 

 

Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Szanowni Państwo w kwestii formalnej, zawieszamy ten punkt na chwilkę i przystępujemy do 

głosowania procedury. Musimy to przegłosować po prostu przed wyborem 

Przewodniczącego. 

 

 Kto z Państwa jest za przyjęciem procedury przedstawionej? Dziękuję bardzo. Kto jest 

przeciw? Dziękuję bardzo. Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo, proszę o wyświetlenie 

wyników. 

 

 41 głosów za, przeciw 0, wstrzymujących 0. Bardzo Państwu dziękuję. Stwierdzam, że 

procedura została przyjęta. Bardzo Państwu dziękuję. Przechodzimy do druku w tej chwili, 

bardzo proszę czy szanowny Pan kandydat na Przewodniczącego Rady Miasta Krakowa 

wyraża zgodę na kandydowanie? Bardzo proszę. Bardzo Panu dziękuję, ewentualne expose 

kandydata i odpowiedzi na pytania, bardzo proszę Pana kandydata, Radnego Jakuba Koska o 

expose i ewentualnie odpowiedzi na pytania, jeżeli takie by padły. 

 

Radny – p. J. Kosek 

Szanowni Państwo! Szanowny Panie Prezydencie! Szanowni Radni! Drodzy Mieszkańcy! 

Szanowni Goście! 

Przede wszystkim chciałbym jeszcze raz podziękować wszystkim głosującym w tych 

wyborach za to, że wybrali tą szanowną Radę oraz Prezydenta. Niezależnie, na kogo 

głosowali to był to bardzo ważny akt i powinniśmy walczyć zawsze o to, żeby ta frekwencja 

w wyborach była jak najwyższa, bo to jest nasze święto demokracji, musimy o tym zawsze 

pamiętać. Gratuluję wszystkim nowo wybranym, gratuluję Panu Prezydentowi. Dzisiaj stojąc 

przed Państwem, jako kandydat na Przewodniczącego Rady Miasta chciałbym się podzielić 

krótko swoimi myślami i takimi wartościami, które chciałbym żeby kierowały moją pracą, 

jeśli powierzą mi Państwo tą funkcję. Pragnę prowadzić Radę Miasta w taki sposób, aby była 

ona otwarta, była miejscem dialogu i odpowiedzialnych decyzji. Kraków to nasze wspólne 

miasto i każdy z nas będzie wpływał na kształt tego miasta. Chcę żeby Rada Miasta była 

miejscem, gdzie każdy ma głos i ten głos jest słyszalny. Chcę być Przewodniczącym, który 

słucha i rozmawia, a na końcu podejmuje najlepsze decyzje. Ważne jest dla mnie, aby te 

decyzje, które podejmujemy były transparentne. Każdy powinien wiedzieć, czym zajmuje się 

Rada Miasta i na końcu, dlaczego podejmuje taką, a nie inną decyzję. To buduje zaufanie, 

szacunek i jest absolutnym fundamentem współpracy. Każdy, kto zna mnie od strony 

Radnego wie jak ważne dla mnie są rozmowy z mieszkańcami. Dlatego będę chciał 

kontynuować i rozwijać dialog organizując kolejne spotkania z mieszkańcami, wzmacniając 

rolę konsultacji tak, aby każdy mógł wyrazić swoją opinię na temat tego jak funkcjonuje 

miasto, jak powinno, podzielić się pomysłami tak, abyśmy mogli wspólnie, dzięki tym 

pomysłom, ulepszać Kraków. Będę dbał, aby Rada była miejscem nie tylko na dzisiaj, 

żebyśmy podejmowali tutaj odpowiedzialne decyzje również na jutro, dbając o przyszłość 

naszego miasta, dbając o nasze przyszłe pokolenia, które będą mieszkały w tym mieście. 

Dlatego na koniec proszę Państwa o to zaufanie zarówno do mnie jak i do tych wartości, które 

bardzo krótko przedstawiłem. Jeśli są oczywiście jakiekolwiek pytania to z radością na nie 

odpowiem. Dziękuję. 
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Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Bardzo dziękuję. Szanowni Państwo, bardzo dziękuję Panie Przewodniczący i otwieram 

dyskusję, bardzo proszę, kto z Państwa chce zabrać głos? Drodzy Państwo dziękuję bardzo, 

nie widzę, zamykam dyskusję drodzy Państwo i zgodnie z paragrafem 36 ust. 1 pkt 5 Statutu 

Miasta Krakowa zamykam dyskusję, która oznacza zakończenie czytania projektu. W trybie 

statutowym nie zgłoszono poprawek ani autopoprawek. Wobec tego informuję, czy zgłoszeni 

zostali następni kandydaci, nie zostali zgłoszeni. Proszę przedstawiciela projektodawców o 

przedstawienie poprawek, nie wpłynęły poprawki, wobec tego przystępujemy dalej. 

Proponuję przystąpić do powołania Komisji Skrutacyjnej, która przeprowadzi wybory. 

Bardzo proszę o zgłaszanie kandydatów do Komisji Skrutacyjnej, proszę Państwa o 

zgłaszanie. 

 

Radny – p. G. Stawowy 

Chciałbym zgłosić Panią Radną Annę Bałdygę. 

 

Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Dziękuję bardzo. Bardzo proszę. 

 

Radny – p. Ł. Gibała 

Ja Panie Przewodniczący w imieniu naszego Klubu Kraków dla Mieszkańców chciałem 

zgłosić Radną Dydyńską, natomiast jednocześnie proponuję też, żebyśmy zawiesili ten punkt 

i żeby Michał Starobrat, Radny Starobrat mógł złożyć też ślubowanie tak, żebyśmy 

procedowali już w pełnym składzie, jeśli jest taka możliwość. 

 

Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Bardzo proszę.  

 

Radna – p. M. Kot 

W imieniu Klubu Prawo i Sprawiedliwość chciałam zgłosić do Komisji Skrutacyjnej Radnego 

Marka Sobieraja. 

 

Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Dziękuję bardzo. Panie Radny zaraz dostaniemy informację od prawnika czy taka możliwość 

by była, bo żeby nie zakłóciło dalszego procedowania wyboru Wiceprzewodniczących, tak, 

że proszę o cierpliwość. Drodzy Państwo propozycja jest taka, że albo robimy przerwę i 

czekamy, ale czy Pan Radny Łukasz jest w stanie określić, kiedy, a Pana Starobrata widzę, 

bardzo serdecznie witamy Panie Radny, wobec tego przystępujemy w tej chwili do, 

Szanowny Panie Radny bardzo proszę Pana tutaj do mnie, wręczę Panu zaświadczenie o 

wyborze. Szanowni Państwo teraz nastąpi ślubowanie Pana Radnego Michała Starobrata. 

Ślubowanie Radnego. Zgodnie z przepisami art. 23a ustawy o samorządzie gminnym przed 

przystąpieniem do wykonywania mandatu Radnego Radny składa ślubowanie. Ślubowanie 

może zostać złożone z dodaniem zdania Tak mi dopomóż Bóg. Proszę o powstanie z miejsc, 

odczytuję rotę ślubowania. 

Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej ślubuję uroczyście obowiązki radnego 

sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie mając na względzie dobro mojej gminy i jej 

mieszkańców. Bardzo proszę. Bardzo Panu dziękuję. Pan Radny jest już po ślubowaniu, 

otrzymał nominację, dziękuję bardzo. Już Pan kartę dostał, tak, że bardzo dziękujemy Panu 

Radnemu, wobec tego zrobiliśmy to nie biorąc przerwy, dziękuję Państwu bardzo. Drodzy 

Państwo zgodnie z paragrafem, to już czytałem, proszę przystąpić do powołania Komisji 
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Skrutacyjnej, która przeprowadzi wybór Przewodniczącego Rady Miasta i 

Wiceprzewodniczących Rady Miasta Krakowa. Przypominam, iż osoby kandydujące nie 

mogą wchodzić w skład Komisji Skrutacyjnej, proponuję, aby komisja liczyła 3-ch członków, 

jeżeli nie zobaczę sprzeciwu to oczywiście przystąpimy do przegłosowania Komisji 

Skrutacyjnej, trzech członków. Bo mamy na razie dwóch zgłoszonych, trzech już mamy, 

dziękuję bardzo. Bardzo bym prosił jeszcze raz o podanie tych osób, które będą pracowały w 

Komisji Skrutacyjnej. Bardzo proszę Panie  Radny Grzegorzu. 

 

Radny – p. G. Stawowy 

Panie Przewodniczący w imieniu Klubu Koalicji Obywatelskiej i Nowej Lewicy, Anna 

Bałdyga. Pani Radna Anna Bałdyga. 

 

Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Dziękuję. Bardzo proszę Panie Radny. 

 

Radny – p. Ł, Gibała 

W imieniu Klubu Kraków dla Mieszkańców zgłaszam Radną Elizę Dydyńską – Czesak. 

 

Radna – p. M. Kot 

W imieniu Klubu Prawo i Sprawiedliwość zgłaszam Radnego Marka Sobieraja. 

 

Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Bardzo Państwu dziękuję, bardzo dziękuję, mamy trzy osoby. Drodzy Państwo teraz 

będziemy głosować. 

 

 Kto z Państwa jest za powołanym składem komisji, wymienionym składem komisji, 

kto z Państwa jest za proszę o naciśnięcie przycisku za? Kto jest przeciw z Państwa? Kto się 

wstrzymał? Dziękuję bardzo, nie widzę, proszę o wyświetlenie. 

 

 43 osoby za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących, czyli jednogłośnie. Bardzo Państwu 

serdecznie dziękuję. Wobec tego komisja, stwierdzam, że Rada powołała Komisję 

Skrutacyjną i proszę komisję o wybór Przewodniczącego Komisji, bardzo proszę spośród 

Państwa wybrać Przewodniczącego. Bardzo proszę, kto został przewodniczącym?  

 

Radny – p. M. Sobieraj 

Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo Radni! 

Komisja Skrutacyjna ukonstytuowała się następująco, moja skromna osoba Marek Sobieraj 

jako Przewodniczący i dwie koleżanki Radne, jako członkinie Komisji Skrutacyjnej.  

 

Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Bardzo dziękuję Panu Radnemu. Mam nadzieję, że sprawnie i szybko zostaną 

przeprowadzone wybory. Drodzy Państwo ogłaszam 10 minut, 5 minut na wydrukowanie kart 

do głosowania i w międzyczasie chciałem jeszcze tak Państwa przygotować, że po wyborze 

Przewodniczącego będzie można podejść do pokoju klubowego i będą robione zdjęcia dla 

Państwa, tylko nie wszyscy naraz, żeby tam nie zrobić tłoku, tylko tak pojedynczo po osobie, 

w pokoju klubowym, w pokoju Radnych. 

 

5-minutowa przerwa w obradach Sesji. 
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Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Drodzy Państwo bardzo proszę o zajęcie miejsc. Szanowni Państwo głosowanie 

przeprowadza Komisja Skrutacyjna w sposób umożliwiający rzeczywiste zachowanie tajności 

głosowania. Po akcie głosowania komisja przystąpi do liczenia głosów i sporządzi protokół 

głosowania. Czy wszyscy, drodzy Państwo będę wyczytywał, Państwo będziecie podchodzić i 

odbierać karty do głosowania. Drodzy Państwo bardzo bym prosił o wyciszenie. 

 

Radna – p. A. Bałdyga 

Szanowni Państwo zaczynamy.  

Pani Radna Anna Bałdyga 

Pani Radna Iwona Chamielec 

Pan Radny Michał Ciechowski 

Pan Radny Tomasz Daros 

Pani Radna Bogumiła Drabik 

Pan Radny Michał Drewnicki 

Pani Radna Eliza Dydyńska – Czesak. Można wyjść, na głosowanie jest około 5 minut. 

Pani Radna Grażyna Fijałkowska 

Pan Radny Łukasz Gibała 

Pani Radna Joanna Hańderek 

Pan Radny Marek Hohenauer 

Pan Radny Dominik Jaśkowiec 

Pan Radny Mariusz Kękuś 

Pan Radny Jakub Kosek 

Pan Radny Bogusław Kośmider 

Pani Radna Aleksandra Kot 

Pani Radna Małgorzata Kot 

Pan Radny Zbigniew Kożuch 

Pani Radna Renata Kucharska 

Pan Radny Tomasz Leśniak. Proszę o zachowanie cierpliwości, karty będziemy zdawać 

dopiero jak wszyscy otrzymają karty. 

Pani Radna Agnieszka Łętocha 

Pan Radny Łukasz Maślona 

Pani Radna Magdalena Mazurkiewicz 

Pan Radny Maciej Michałowski 

Pan Radny Piotr Moskała 

Pan Radny Rafał Nowak 

Pani Radna Aleksandra Owca 

Pani Radna Agnieszka Paderewska 

Pan Radny Włodzimierz Pietrus 

Pani Radna Renata Piętka 

Pani Radna Agnieszka Pogoda – Tota 

Pan Radny Edward Porębski 

Pani Radna Małgorzata Potocka 

Pan Radny Łukasz Sęk 

Pani Radna Edyta Sikora 

Pan Radny Marek Sobieraj 

Pan Radny Michał Starobrat 

Pan Radny Grzegorz Stawowy 

Pan Radny Grzegorz Wojciech Stawowy 
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Pan Radny Krzysztof Sułowski 

Pani Radna Alicja Szczepańska 

Pani Radna Aleksandra Witek 

Pan Radny Rafał Zawiślak. 

 

Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Dziękuję bardzo. Proszę przypomnieć procedurę głosowania. 

 

Radna – p. A. Bałdyga 

Szanowni Państwo procedura do głosowania. Stawiamy znak X w polu, za, jeśli jesteśmy, w 

kratce w polu, za, jeśli jesteśmy za kandydatem, lub w kratce  w polu, przeciw, jeśli nie 

popieramy kandydata. Postawienie więcej niż jednego X czyni głos nieważny. Nie 

postawienie żadnego X czyni głos wstrzymującym się.  

 

Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Dziękuję bardzo. Oddajemy karty do głosowania do urny z pieczątką pobitą. Proszę urnę 

postawić niżej i wyczytywać też kolejno. 

 

Radna – p. A. Bałdyga 

Szanowni Państwo jeszcze trzy minuty na zagłosowanie, żeby każdy miał szansę.  

 

Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Bardzo proszę na urnie trzymać rękę, na otworze urny trzymać rękę, na otworze urny. 

Procedurze musi stać się zadość. 

 

Radna – p. A. Bałdyga 

Drodzy Państwo za około dwie minuty zaczniemy zbierać głosy, będziemy również 

wyczytywać alfabetycznie, każdy po kolei podchodzi, żeby nie było tutaj tłumów, Eliza 

będzie trzymać rękę, aby nie było podglądania wyników. Jeżeli możemy jeszcze w jakiś 

sposób Państwu zapewnić tajność głosowania to jest to dobry czas żeby taką uwagę zgłosić. 

Szanowni Państwo czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę głosu sprzeciwu. Jeżeli chcą Państwo 

możemy skrócić czas oczekiwania i zacząć już teraz. 

Bardzo proszę Bałdyga Anna. Sugeruję złożyć na cztery kartkę.  

Pani Iwona Chamielec 

Pan Michał Ciechowski 

Pan Tomasz Daros 

Pani Bogumiła Drabik 

Pan Michał Drewnicki 

Pani Eliza Dydyńska – Czesak 

Pani Grażyna Fijałkowska 

Pan Łukasz Gibała 

Pani Joanna Hańderek 

Pan Marek Hohenauer 

Pan Dominik Jaśkowiec 

Pan Mariusz Kękuś 

Pan Jakub Kosek 

Pan Bogusław Kośmider 

Pani Aleksandra Kot 

Pani Małgorzata Kot 
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Pan Kożuch Zbigniew 

Pani Renata Kucharska 

Pan Tomasz Leśniak 

Pani Agnieszka Łętocha 

Pan Łukasz Maślona 

Pani Kot Małgorzata, Pani Kot Małgorzata, po raz trzeci wołamy.  

Pani Magdalena Mazurkiewicz 

Pan Maciej Michałowski 

Pan Piotr Moskała 

Pan Nowak Rafał 

Pani Aleksandra Owca 

Pani Agnieszka Paderewska 

Pan Włodzimierz Pietrus 

Pani Renata Piętka 

Pani Agnieszka Pogoda – Tota 

Pan Edward Porębski 

Pani Małgorzata Potocka 

Pan Łukasz Sęk 

Pani Edyta Sikora 

Pan Marek Sobieraj 

Pan Michał Starobrat 

Pan Grzegorz Stawowy 

Pan Grzegorz Wojciech Stawowy 

Pan Krzysztof Sułowski 

Pani Alicja Szczepańska 

Pani Aleksandra Witek 

I Pan Rafał Zawiślak. Szanowni Państwo czy wszyscy z Państwa oddali swoje karty? W 

takim razie bardzo dziękuję, komisja udaje się na policzenie głosów.  

 

Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Bardzo dziękujemy i zapraszam Komisję Skrutacyjną do gabinetu Przewodniczącego Rady 

Miasta Krakowa na przeliczenie głosów i 10 minut przerwy bardzo Państwa proszę. Dziękuję 

bardzo. 

 

10-minutowa przerwa w obradach Sesji. 
 

Radna – p. A. Bałdyga 

Szanowni Państwo proszę o zajęcie miejsc. 

 

Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Szanowni Państwo bardzo proszę o wyciszenie sali i zajęcie miejsc, proszę Przewodniczącego 

Komisji Skrutacyjnej o odczytanie treści protokołu głosowania, bardzo proszę. Bardzo proszę 

o wyciszenie drodzy Państwo.  

 

Radny – M. Sobieraj 

Szanowni Państwo!  

Odczytam protokół głosowania tajnego na I Sesji Rady Miasta Krakowa w dniu 7 maja 2024 

roku w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miasta Krakowa. 
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Komisja Skrutacyjna w składzie Marek Sobieraj Przewodniczący, Anna Bałdyga oraz Eliza 

Dydyńska – Czesak po dokonaniu aktu głosowania i obliczenia głosów ustaliła, co następuje. 

Ustawowy skład Rady Miasta 43 Radnych. 

Kart do głosowania oddano, czyli w głosowaniu wzięło udział 43 Radnych. 

Głosów ważnych, czyli ważnych kart do głosowania było 43. 

Nieważnych głosów, czyli kart źle wypełnionych nie było wcale. 

Radni głosowali następująco: Za 42 Radnych, przeciw 1 Radny, 0 osób wstrzymało się od 

głosu. Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie w wyniku powyższego komisja stwierdza, 

że Pan Jakub Daniel Kosek został wybrany na funkcję Przewodniczącego Rady Miasta 

Krakowa. Gratulujemy. 

 

Przewodniczący obrad – p. E. Porębski 

Zapraszam bardzo serdecznie Pana Przewodniczącego Stołecznego Królewskiego Miasta 

Krakowa do zajęcia miejsca. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Szanowni Państwo serdecznie dziękuję za poparcie i za wybranie na Przewodniczącego Rady 

Miasta Krakowa. Będziemy przystępować do kolejnych punktów. Szanowni Państwo 

jesteśmy w punkcie 

 

Wybór Wiceprzewodniczących Rady Miasta Krakowa. 
Wpłynęły do mnie druki numer 2, 3 i 4. Wszystkie druki posiadają wymagane podpisy 

zgodnie z paragrafem, 32 czyli 18 podpisów, przystępujemy do głosowania wniosków o 

wprowadzenie do porządku obrad Sesji druku numer 2 w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Krakowa. Druk numer 2, 3, proszę. 

 

Radny – p. W. Pietrus 

Panie Przewodniczący! Szanowni Radni i Mieszkańcy! 

W imieniu Klubu Prawa i Sprawiedliwości wnioskuję od wprowadzenie w trybie nagłym 

druku numer 2 dotyczącego wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Krakowa, 18 

podpisów. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Dziękuję. Kto z Państwa jest, otwieram głosowanie. 

 

 Kto z Państwa jest za wprowadzeniem wniosku, przepraszam, jeszcze, jednak frycowe 

trzeba płacić. Kto z Państwa jest za, lub przeciw temu wnioskowi? Nie widzę, w związku z 

tym otwieram głosowanie. 

 

 Kto z Państwa jest za przyjęciem wniosku proszę o naciśnięcie przycisku? Kto z 

Państwa jest przeciw również? Kto się wstrzymał od głosu? Proszę o wynik głosowania. 

 

 42 Radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących, 0 nie brało udziału w głosowaniu. 

 

 Szanowni Państwo wpłynął również druk numer 3 w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Krakowa. Bardzo proszę o wprowadzenie.  
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Radna – p. A. Owca 

Panie Prezydencie! Szanowne Radne i Radni! 

Zgodnie z paragrafem 32 Statutu Miasta Krakowa w imieniu Radnych wnoszę o 

wprowadzenie i rozpatrzenie jako sprawy nagłej projektu uchwały w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Krakowa. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Dziękuję. Kto z Państwa jest za, kto jest przeciw temu wnioskowi? Nie widzę zgłoszeń,  w 

związku z tym otwieram głosowanie. 

 

 Kto z Państwa jest za? Kto przeciw? Kto się wstrzymał proszę o naciśnięcie przycisku. 

Dziękuję, proszę o wynik głosowania. 

 

 42 osoby za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących, 0 nie brało udziału w głosowaniu. 

Stwierdzam, że druk został wprowadzony do porządku obrad. 

 

 Wpłynął do mnie również druk numer 4 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego 

Rady Miasta Krakowa. Proszę o wprowadzenie. 

 

Radny – p. G. Stawowy 

Panie Przewodniczący po raz pierwszy w tej kadencji, przy okazji gratuluję. Panie 

Prezydencie po raz pierwszy w tej kadencji. Szanowne Panie! Szanowni Panowie! 

Składam liczbę podpisów pod wnioskiem o wybór na Wiceprzewodniczącą Panią Iwonę 

Chamielec w imieniu Klubu Koalicji Obywatelskiej oraz Radnych Nowej Lewicy. Stosowna 

ilość podpisów jest zebrana. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Dziękuję. Kto z Państwa jest za lub przeciw temu wnioskowi? Nie widzę, w związku z tym 

otwieram głosowanie.  

 

 Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał proszę o naciśnięcie 

przycisku? Dziękuję. Proszę o wyświetlenie wyniku. 

 

 42 osoby za, 0 przeciw, 0 się wstrzymało, 0 osób nie brało udziału w głosowaniu.  

Stwierdzam, że druk został przyjęty do porządku obrad. Proszę Pan Grzegorz Stawowy z 

wnioskiem formalnym. 

 

Radny – p. G. Stawowy 

Panie Przewodniczący z racji tego, że po wyborach Prezydium, które myślę, że za chwileczkę 

się zakończą powinniśmy rozpocząć procedurę uruchomienia pracy Rady Miasta, proponuję 

Państwu Radnym powołanie, wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie 

powołania Komisji Rewizyjnej. Jak doskonale wiemy, bo są te rozmowy z przedstawicielami 

klubów przeprowadzone za tydzień odbyłaby się druga część tej Sesji, w której byśmy 

wprowadzili pozostałe komisje, żeby je podjąć i personalnie już rozpisać na poszczególnych 

Radnych tak, żebyśmy mogli wybrać przewodniczących komisji, żeby Rada mogła ruszyć 

wreszcie do pracy, bo przypomnę, że jest miesiąc po wyborach. Jest stosowna liczba 

podpisów pod wnioskiem o powołanie Komisji Rewizyjnej. Proszę o poparcie tego projektu 

uchwały, to jest uchwała numer 5. 
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Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Kto jest z Państwa z głosem przeciw lub z głosem, za jeśli chodzi o wprowadzenie druku 

numer 5 w sprawie Komisji Rewizyjnej? Nie widzę, w związku z tym otwieram głosowanie 

nad wprowadzeniem wniosku do porządku obrad. 

 

 Kto jest z Państwa za? Kto przeciw? Kto się wstrzymał, proszę o przyciśnięcie 

przycisku. Dziękuję, proszę o wynik. 

 

 42 głosy za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących, 0 nie brało udziału w głosowaniu. Tym 

razem głosowałem dla wątpliwości Państwa. Stwierdzam, że druk został przyjęty do porządku 

obrad i będzie punktem numer 7, Powołanie Komisji Rady Miasta Krakowa. Szanowni 

Państwo przystępujemy do rozpatrzenia druku według projektu uchwały, bardzo proszę o 

ciszę, w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Krakowa według druku numer 

2. Przypominam jednocześnie, że tryb głosowania i skład Komisji Skrutacyjnej Rada ustaliła 

w głosowaniu nad wyborem Przewodniczącego Rady Miasta Krakowa. Informuję, iż 

zgłoszenie innego kandydata może nastąpić w formie pisemnej poprawki. Zgodnie z 

paragrafem 34 ust. 2 Statutu Miasta Krakowa do projektu uchwały według druku numer 2 

minął termin zgłaszania autopoprawek, a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu 

zakończenia dyskusji nad tym projektem. Proszę o składanie poprawek w wyznaczonym  

terminie do Przewodniczącego prowadzącego obrady.  

 

Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Krakowa. 
Projekt Klubu Prawo i Sprawiedliwość, druk numer 2, druk w trybie jednego czytania, 

referuje Włodzimierz Pietrus. 

 

Radny – p. W. Pietrus 

Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Szanowni Radni i Mieszkańcy! 

W imieniu Klubu Prawa i Sprawiedliwości składamy projekt uchwały, który dotyczy wyboru 

Wiceprzewodniczącego, jednego z Wiceprzewodniczących Rady Miasta Krakowa, który 

mamy od jeden do trzech osób, taki mamy statutowy stan. Naszym kandydatem jest Pan 

Radny Michał Drewnicki. Jest to Radny, który w poprzedniej kadencji również był z naszego 

ramienia Wiceprzewodniczącym Rady Miasta Krakowa, ma tutaj w tym zakresie 

doświadczenie, myślę, że prowadził te posiedzenia, które przynajmniej były przez niego 

prowadzone w sposób prawidłowy, niewzbudzający kontrowersji, myślę, że jest to postać, 

którą należy również docenić za to dotychczasowe działanie w Prezydium jak również jest to 

też osoba, która uzyskała największy wynik, jeżeli chodzi o wybory obecne do Rady Miasta 

Krakowa, ponad 7 tys. głosów, jeżeli chodzi o nasz Klub, dlatego też rekomendujemy tą 

osobę. Jeżeli będą pytania to proszę. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Czy kandydat chciałby zabrać głos? Proszę bardzo. 

 

Radny – p. M. Drewnicki 

Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo Radni! 

Dosłownie króciutko. W poprzedniej kadencji starałem się bardzo sprawnie prowadzić 

obrady, bez jakiegoś takiego negatywnego zadęcia, raczej umożliwiając swobodne 

wypowiedzi, często ponad te cztery minuty, co Statut dopuszczał taką możliwość żeby 

wydłużać czas, sądzę, że nie było tutaj zastrzeżeń. Miło mi będzie z Państwem 
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współpracować, wielu z Państwa znam, a z nowymi Państwem Radnymi chętnie się poznam i 

mamy nadzieję na dobre działanie. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Czy ktoś chciał zadać pytania do kandydata? Nie widzę. Zgodnie z paragrafem 36 ust. 1 pkt 5 

Statutu Miasta Krakowa zamykam dyskusję nad projektem, która oznacza zakończenie 

czytania. Stwierdzam, że nie wpłynęły żadne poprawki ani autopoprawki do projektu i w 

takim razie ogłaszam trzy minuty przerwy na przygotowanie kart do głosowania. 

 

3-minutowa przerwa w  obradach Sesji. 
 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Szanowni Państwo wznawiamy posiedzenie, głosowanie przeprowadzi Komisja Skrutacyjna 

w sposób umożliwiający rzetelne zachowanie tajności. Po akcie głosowania komisja przystąpi 

do liczenia głosów, oddaję głos Przewodniczącemu Komisji Skrutacyjnej. 

 

Radna – p. A. Bałdyga 

Szanowni Państwo przystępujemy do procedury głosowania.  

Pani Anna Bałdyga 

Pani Radna Iwona Chamielec 

Pan Radny Michał Ciechowski 

Pan Radny Tomasz Daros 

Pani Radna Bogumiła Drabik 

Pan Radny Michał Drewnicki 

Pani Radna Eliza Dydyńska – Czesak 

Pani Radna Grażyna Fijałkowska 

Pan Radny Łukasz Gibała 

Pani Radna Joanna Hańderek 

Pan Radny Marek Hohenauer 

Pan Radny Dominik Jaśkowiec 

Pan Radny Mariusz Kękuś 

Pan Radny Jakub Kosek 

Pan Radny Bogusław Kośmider 

Pani Radna Aleksandra Kot 

Pani Radna Małgorzata Kot 

Pan Radny Zbigniew Kożuch 

Pani Radna Renata Kucharska 

Pan Radny Tomasz Leśniak 

Pani Radna Agnieszka Łętocha 

Pan Radny Łukasz Maślona 

Pani Radna Magdalena Mazurkiewicz 

Pan Radny Maciej Michałowski 

Pan Radny Piotr Moskała 

Pan Radny Rafał Nowak 

Pani Radna Aleksandra Owca 

Pani Radna Agnieszka Paderewska 

Pan Radny Włodzimierz Pietrus 

Pani Radna Renata Piętka 

Pani Radna Agnieszka Pogoda – Tota 
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Pan Radny Edward Porębski 

Pani Radna Małgorzata Potocka 

Pan Radny Łukasz Sęk 

Pani Radna Edyta Sikora 

Pan Radny Marek Sobieraj 

Pan Radny Michał Starobrat 

Pan Radny Grzegorz Stawowy 

Pan Radny Grzegorz Wojciech Stawowy 

Pan Radny Krzysztof Sułowski 

Pani Radna Alicja Szczepańska 

Pani Radna Aleksandra Witek 

Pan Radny Rafał Zawiślak. Dziękuję. Czy wszyscy Państwo otrzymali karty? Dwie minuty, 

do maksymalnie pięć na głosowanie, a procedurę miałam powtórzyć. Drodzy Państwo 

procedura wygląda dokładnie tak samo jak ostatnio. Jeżeli jest, stawiamy X w kratce, 

możemy skrócić do dwóch minut, ale ja i tak muszę ją przypomnieć. Drodzy Państwo 

wstawiamy X w kratce przy nazwisku i w polu, za, jeśli jesteśmy za kandydatem lub 

wstawiamy X w kratce przy polu, przeciw, jeżeli jesteśmy przeciwko kandydaturze, 

postawienie dwóch znaków X czyni głos nieważny, niepostawienie żadnego znaku X czyni 

głos wstrzymującym się. Czas dwie minuty. Szanowni Państwo ostatnia minuta, czy są 

Państwo gotowi? Są Państwo gotowi. W takim razie oto urna, urna jest pusta, zapraszam do 

oddawania głosów w kolejności alfabetycznej tak jak poprzednio. 

Radna Anna Bałdyga 

Radna Iwona Chamielec 

Radny Michał Ciechowski 

Radny Tomasz Daros 

Radna Bogumiła Drabik 

Radny Michał Drewnicki 

Radna Eliza Dydyńska – Czesak 

Radna Grażyna Fijałkowska 

Radny Łukasz Gibała 

Radna Joanna Hańderek 

Radny Marek Hohenauer 

Radny Dominik Jaśkowiec 

Radny Mariusz Kękuś 

Radny Kosek Jakub 

Radny Bogusław Kośmider 

Radna Aleksandra Kot 

Radna Małgorzata Kot 

Radny Zbigniew Kożuch 

Radna Renata Kucharska 

Radny Tomasz Leśniak 

Radna Agnieszka Łętocha 

Radny Łukasz Maślona 

Radna Magdalena Mazurkiewicz 

Radny Maciej Michałowski 

Radny Piotr Moskała 

Radny Rafał Nowak 

Radna Owca Aleksandra 

Radna Agnieszka Paderewska 
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Radny Włodzimierz Pietrus 

Radna Renata Piętka 

Radna Agnieszka Pogoda – Tota 

Radny Edward Porębski 

Radna Małgorzata Potocka 

Radny Łukasz Sęk 

Radna Edyta Sikora 

Radny Marek Sobieraj 

Radny Michał Starobrat 

Radny Grzegorz Stawowy 

Radny Grzegorz Wojciech Stawowy 

Radny Krzysztof Sułowski 

Radna Szczepańska Alicja 

Radna Aleksandra Witek 

Radny Rafał Zawiślak. Czy wszyscy z Państwa oddali swój głos? Nie widzę sprzeciwu.  

W takim razie udajemy się na podliczenie głosów. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Szanowni Państwo ogłaszam 5 minut przerwy na przeliczenie głosów. 

 

5-minutowa przerwa w obradach Sesji. 
 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Szanowni Państwo wznawiam obrady, oddaję głos Komisji Skrutacyjnej i bardzo proszę o 

ciszę na sali i zgromadzenia się na sali obrad. Panie Przewodniczący proszę. 

 

Radny – p. M. Sobieraj 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Odczytam protokół z głosowania tajnego na I Sesji Rady Miasta Krakowa w dniu 7 maja 

2024 roku w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Krakowa. 

Komisja Skrutacyjna w składzie Marek Sobieraj Przewodniczący, Anna Bałdyga oraz Eliza 

Dydyńska – Czesak po dokonaniu aktu głosowania i obliczeniu głosów ustaliła, co następuje. 

Ustawowy skład Rady Miasta Krakowa 43 Radnych. 

Kart do głosowania oddano 43. 

Głosów ważnych, czyli kart do głosowania oddano 43. 

Głosów nieważnych nie było wcale. 

Radni głosowali: Za 43, przeciw 0, wstrzymują się 0.  

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Stwierdzam, że Rada Miasta Krakowa podjęła uchwałę w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Krakowa, na tą funkcję wybrano Pana Michała 

Drewnickiego, serdecznie gratuluję. 

 

Radny – p. M. Sobieraj 

Gratulujemy Panu Wiceprzewodniczącemu. Dziękujemy. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Przechodzimy do procedowania druku numer 3. Wpłynął do mnie projekt uchwały w sprawie 

wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Krakowa wraz z wnioskiem o wprowadzenie w 
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trybie paragrafu 32 przez ustawową liczbę Radnych. Zgodnie z paragrafem 34 ust. 2 Statutu 

według druku numer 3 termin zgłaszania, Szanowni Państwo bardzo proszę o ciszę. Do 

projekt uchwały według druku numer 3 minął termin zgłaszania autopoprawek, a termin 

zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenia dyskusji nad projektem. Proszę o 

składanie poprawek w zakreślonym terminie do Przewodniczącego prowadzącego obrady. 

 

Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Krakowa. 
Projekt grupy Radnych, druk numer 3, tryb jednego czytania, referuje Pani Radna Aleksandra 

Owca, proszę. 

 

Radna – p. A. Owca 

Panie Przewodniczący! Szanowni Radni i Radne! 

Mam wielką przyjemność w imieniu Klubu Kraków dla Mieszkańców przedstawić 

kandydaturę na Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Krakowa Radnego Łukasza Maślonę. 

Łukasz Maślona jest Radnym drugą kadencję, w poprzedniej kadencji wsławił się tym, że był 

bardzo aktywnym Radnym, który wyznaczał standardy tego, w jaki sposób powinna 

przebiegać komunikacja pomiędzy demokratycznie wybranymi osobami, przedstawicielskimi 

Rady Miasta Krakowa, a mieszkankami i mieszkańcami Krakowa. Oprócz tego Radny Łukasz 

Maślona jest zaangażowanym działaczem, współtwórcą Koalicji Ruchów Krakowskich 

Wspólnie dla Miasta. Jestem przekonana, że Radny Łukasz Maślona będzie doskonale pełnił 

funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Krakowa i serdecznie Państwa zachęcam do 

wsparcia tej kandydatury. Bardzo dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Czy ktoś z Państwa chciał z głosem za, lub przeciw? Nie widzę, Pan Radny czy chciał zabrać 

głos? 

 

Radny – p. Ł. Maślona 

Panie Przewodniczący! Szanowne Panie Radny! Państwo Radni! 

Gratuluję Panie Przewodniczący wyboru, również Panu Wiceprzewodniczącemu gratuluję 

tego, że Rada Miasta poparła te kandydatury. Tych z Państwa, którzy mnie znają być może 

wiedzą, ci, którzy mnie nie znają być może nie wiedzą, że udawało nam się w poprzedniej 

kadencji Rady Miasta wypracować kompromis wokół wielu spraw, pomimo, że poglądy nas 

różnią, ja pluralizm poglądów bardzo sobie cenię i na pewno, jako Wiceprzewodniczący Rady 

Miasta Krakowa będę stał na straży tego, żeby głos wszystkich grup społecznych był 

reprezentowany w Radzie Miasta, aby ten głos się przebijał. Dużo dobrego powiedział Pan 

Przewodniczący Jakub Kosek, w pełni podpisuję się pod tym jak Rada powinna działać, 

dlatego apeluję i proszę Państwa o poparcie tej kandydatury, a mojemu klubowi oczywiście 

dziękuję za wskazanie mnie, jako kandydata z tego gremium. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Też wyraża Pan zgodę, dobrze. Szanowni Państwo zgodnie z paragrafem 36 ust. 1 pkt 5 

Statutu Rady Miasta Krakowa zamykam dyskusję, która oznacza zakończenie czytania nad 

projektem. Do projektu nie wpłynęły ani poprawki ani autopoprawki. Ogłaszam trzy minuty 

przerwy na przygotowanie kart do głosowania. 

 

3-minutowa przerwa w obradach Sesji. 
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Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Szanowni Państwo wznawiam obrady i proszę Komisję Skrutacyjną o przeprowadzenie 

głosowania. Szanowni Państwo wznawiam obrady, proszę Komisję Skrutacyjną o 

przeprowadzenie głosowania w sposób umożliwiający zachowanie tajności. 

 

Radna – p. E. Dydyńska – Czesak 

Pani Radna Anna Bałdyga 

Pani Radna Iwona Chamielec 

Pan Radny Michał Ciechowski 

Pan Radny Tomasz Daros 

Pani Radna Bogumiła Drabik 

Pan Radny Michał Drewnicki 

Pani Radna Eliza Dydyńska – Czesak 

Pani Radna Grażyna Fijałkowska 

Pan Radny Łukasz Gibała 

Pani Radna Joanna Hańderek 

Pan Radny Marek Hohenauer 

Pan Radny Dominik Jaśkowiec 

Pan Radny Mariusz Kękuś 

Pan Radny Jakub Kosek 

Pan Radny Bogusław Kośmider 

Pani Radna Aleksandra Kot 

Pani Radna Małgorzata Kot 

Pan Radny Zbigniew Kożuch 

Pani Radna Renata Kucharska 

Pan Radny Tomasz Leśniak 

Pani Radna Agnieszka Łętocha 

Pan Radny Łukasz Maślona 

Pani Radna Magdalena Mazurkiewicz 

Pan Radny Maciej Michałowski 

Pan Radny Michał Moskała 

Pan Radny Rafał Nowak 

Pani Radna Aleksandra Owca 

Pani Radna Agnieszka Paderewska 

Pan Radny Włodzimierz Pietrus 

Pani Radna Renata Piętka 

Pani Radna Agnieszka Pogoda – Tota 

Pan Radny Edward Porębski 

Pani Radna Małgorzata Potocka 

Pan Radny Łukasz Sęk 

Pani Radna Edyta Sikora 

Pan Radny Marek Sobieraj 

Pan Radny Michał Starobrat 

Pan Radny Grzegorz Stawowy 

Pan Radny Grzegorz Wojciech Stawowy 

Pan Radny Krzysztof Sułowski 

Pani Radna Alicja Szczepańska  

Pani Radna Aleksandra Witek 

Pan Radny Rafał Zawiślak.  
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Głosujemy poprzez postawienie znaku X przy wyborze jestem za wyborem lub jestem 

przeciw wyborowi. Dwa znaki X oznaczają głos nieważny, brak znaku X wstrzymanie się. 

Za minutę zaczynamy głosować. Zaczynamy głosować. 

Pani Radna Anna Bałdyga 

Pani Radna Iwona Chamielec 

Pan Radny Michał Ciechowski 

Pan Radny Tomasz Daros 

Pani Radna Bogumiła Drabik  

Pan Radny Michał Drewnicki 

Pani Radna Dydyńska – Czesak Eliza 

Pani Radna Grażyna Fijałkowska 

Pan Radny Łukasz Gibała 

Pani Radna Joanna Hańderek 

Pan Radny Marek Hohenauer 

Pan Radny Dominik Jaśkowiec 

Pan Radny Mariusz Kękuś 

Pan Radny Jakub Kosek 

Pan Radny Bogusław Kośmider 

Pani Radna Aleksandra Kot 

Pani Radna Małgorzata Kot 

Pan Radny Zbigniew Kożuch 

Pani Radna Renata Kucharska 

Pan Radny Tomasz Leśniak 

Pani Radna Agnieszka Łętocha 

Pan Radny Łukasz Maślona 

Pani Radna Magdalena Mazurkiewicz 

Pan Radny Maciej Michałowski 

Pan Radny Michał Moskała, Piotr Moskała, przepraszam. 

Pan Radny Rafał Nowak 

Pani Radna Aleksandra Owca 

Pani Radna Agnieszka Paderewska 

Pan Radny Włodzimierz Pietrus 

Pani Radna Renata Piętka 

Pani Radna Agnieszka Pogoda – Tota 

Pan Radny Edward Porębski 

Pani Radna Małgorzata Potocka 

Pan Radny Łukasz Sęk 

Pani Radna Edyta Sikora 

Pan Radny Marek Sobieraj 

Pan Radny Michał Starobrat 

Pan Radny Grzegorz Stawowy 

Pan Radny Grzegorz Wojciech Stawowy 

Pan Radny Krzysztof Sułowski 

Pani Radna Alicja Szczepańska  

Pani Radna Aleksandra Witek 

Pan Radny Rafał Zawiślak. Wszyscy? Czy wszyscy oddali karty? Okej. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Szanowni Państwo ogłaszam 5 minut przerwy na przeliczenie głosów. 
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5-minutowa przerwa w obradach Sesji. 
 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Szanowni Państwo wznawiam obrady, proszę Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o 

odczytanie treści protokołu z głosowania. 

 

Radny – p. M. Sobieraj 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Protokół głosowania tajnego na I Sesji Rady Miasta Krakowa w dniu 7 maja 2024 roku w 

sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Krakowa. 

Komisja Skrutacyjna w składzie Marek Sobieraj Przewodniczący, Anna Bałdyga oraz Eliza 

Dydyńska – Czesak po dokonaniu aktu głosowania i obliczeniu głosów ustaliła, co następuje: 

Ustawowy skład Rady Miasta 43 osoby. 

Kart do głosowania oddano, czyli w głosowaniu wzięło udział 43 osoby. 

Głosów ważnych 43. 

Głosów nieważnych zero. 

Radni głosowali: za 42 Radnych, 1 przeciw, 0 się wstrzymało. W wyniku powyższego 

Komisja Skrutacyjna stwierdza, że Pan Łukasz Maślona został wybrany na funkcję 

Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Krakowa.  

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Dziękuję Komisji Skrutacyjnej. Stwierdzam, iż Rada Miasta Krakowa podjęła uchwałę w 

sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Krakowa, którym został Pan Łukasz 

Maślona. Serdecznie gratuluję. Przechodzimy do druku numer 4, ale proszę o zachowanie 

ciszy. Przechodzimy do druku numer 4. Wpłynął do mnie projekt uchwały w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Krakowa wraz z wnioskiem o wprowadzenie do 

porządku obrad, co już miało miejsce. Zgodnie z paragrafem 34 ust. 2 Statutu Miasta 

Krakowa do projektu uchwały według druku numer 4 minął termin zgłaszania autopoprawek, 

a termin zgłaszania poprawek wyznaczam na zakończenie dyskusji nad projektem. Proszę o 

składanie poprawek w zakreślonym terminie do Przewodniczącego prowadzącego obrady. 

 

Wybór Wiceprzewodniczącej Rady Miasta Krakowa. 
Projekt Klubu Koalicji Obywatelskiej, druk numer 4, projekt jednego czytania, referuje 

Radny Dominik Jaśkowiec. 

 

Radny – p. D. Jaśkowiec 

Panie Przewodniczący! Szanowne Panie i Panowie Radni Miasta Krakowa! Drodzy 

Mieszkańcy! Przybyli goście! 

Mam zaszczyt w imieniu Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej zreferować projekt uchwały 

w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącej Rady Miasta Krakowa. Klub proponuje na to 

stanowisko Panią Radną Iwonę Chamielec. O zaletach i walorach Pani Radnej mogą Państwo 

sobie szczegółowo przeczytać w uzasadnieniu, tutaj mamy bardzo duże zaangażowanie 

społeczne, wiele inicjatyw, rozmaitych społecznych, które Pani Radna podjęła, co należy 

podkreślić. Oprócz tego Pani Radna ma duże doświadczenie samorządowe, jest, była ponad, 

dwie kadencje była radną dzielnicy jak też w ubiegłej kadencji zasiadała w Radzie Miasta 

Krakowa. Ale co najważniejsze i tutaj też wskazujemy jakąś logikę naszych nominacji i 

propozycji Pani Radna zdobyła trzeci najwyższy wynik wśród Radnych Miasta Krakowa 

wybranych z Koalicji Obywatelskiej, 7.619 głosów z drugiej pozycji listy, co wymaga 

podkreślenia i z uwagi na to jak też wcześniejsze wymienione przeze mnie walory Pani 
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Radnej rekomendujemy Wysokiej Radzie przyjęcie tej kandydatury i bardzo dobrze się stało, 

że w końcu w Prezydium Rady Miasta Krakowa będzie również przedstawicielka pań, co 

należy w tym miejscu również podkreślić. Jeżeli są pytania do mnie to oczywiście będę z 

chęcią na nie odpowiadał. W każdym razie proszę Wysoką Radę o przyjęcie tego projektu 

uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Dobrze. Szanowni Państwo zanim oddam głos kandydatce to prosiłbym wszystkich Radnych 

o zachowanie ciszy, jeśli chcemy porozmawiać do udajemy się do foyer, bo niestety jest cały 

czas pogłos. Czy Pani Radna chciała zabrać głos? 

 

Radna – p. I. Chamielec 

Szanowny Panie Prezydencie, bo na pewno nas ogląda online. Panie Przewodniczący! 

Wysoka Rado! Szanowni Mieszkańcy! 

Bardzo chciałam podziękować za zaufanie, jakim obdarzyli mnie Państwo podczas ostatnich 

wyborów oddając na mnie swój głos. Jest to dla mnie ogromne wyróżnienie i zobowiązanie 

do dalszej, mam nadzieję, skutecznej pracy. Jest to również dowód na to, że moje cele i 

wartości są Państwu bliskie i utwierdzają mnie w przekonaniu, że warto dalej działać 

wspólnie. Te wybory wygrały również kobiety. I chciałabym tutaj w Radzie Miasta, aby nasz 

głos był słyszalny i chciałabym Państwa, Panie przede wszystkim, mieszkanki Krakowa 

reprezentować. Jeśli również Wysoka Rada obdarzy mnie dzisiaj zaufaniem i wybierze na 

funkcję Wiceprzewodniczącej Rady Miasta obiecuję merytoryczną i rzetelną współpracę 

ponad podziałami. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Czy ktoś z Państwa chciał zadać pytanie lub wziąć udział w dyskusji? Nie widzę. Zgodnie z 

paragrafem 36 u st. 1 pkt 5 Statutu Rady Miasta Krakowa zamykam dyskusję, która oznacza 

zakończenie czytania. W statutowym terminie nie wpłynęły poprawki ani autopoprawki do 

projektu. Ogłaszam trzy minuty przerwy na przygotowanie kart do głosowania. Dziękuję. 

 

3-minutowa przerwa w obradach Sesji. 
 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Wznawiam obrady. Głosowanie przeprowadzi Komisja Skrutacyjna w sposób umożliwiający 

rzeczywiste zachowanie tajności. Po akcie głosowania komisja przystąpi do liczenia głosów i 

sporządzenia protokołu. Oddaję głos Przewodniczącemu Komisji Skrutacyjnej czy też 

Komisji Skrutacyjnej. 

 

Radna – p. A. Bałdyga 

Szanowni Państwo przystępujemy do ostatniego tajnego głosowania na dzisiaj, mam nadzieję, 

że czas półtorej minuty będzie dla Państwa wystarczający, że już Państwo doskonale wiedzą 

jak należy głosować. Dla przypomnienia, stawiamy znak X w polu przy kandydacie, przy 

napisie, za, jeśli głosujemy za kandydatem lub w polu, przeciw, jeśli nie jesteśmy, nie 

wspieramy, nie popieramy tej kandydatury. Postawienie dwóch znaków X oznacza głos 

nieważny, nie postawienie żadnego znaku X oznacza głos wstrzymujący się. 

Radna Anna Bałdyga 

Radna Iwona Chamielec 

Radny Michał Ciechowski 

Radny Tomasz Daros 
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Radna Bogumiła Drabik 

Radny Michał Drewnicki 

Radna Eliza Dydyńska – Czesak 

Radna Grażyna Fijałkowska 

Radny Łukasz Gibała 

Radna Joanna Hańderek 

Radny Marek Hohenauer 

Radny Dominik Jaśkowiec 

Radny Mariusz Kękuś 

Radny Kosek Jakub 

Radny Bogusław Kośmider 

Radna Aleksandra Kot 

Radna Małgorzata Kot 

Radny Zbigniew Kożuch 

Radna Renata Kucharska 

Radny Tomasz Leśniak 

Radna Agnieszka Łętocha 

Radny Łukasz Maślona 

Radna Magdalena Mazurkiewicz 

Radny Maciej Michałowski 

Radny Piotr Moskała 

Radny Rafał Nowak 

Radna Aleksandra Owca 

Radna Agnieszka Paderewska 

Radny Włodzimierz Pietrus 

Radna Renata Piętka 

Radna Agnieszka Pogoda – Tota 

Radny Edward Porębski  

Radna Małgorzata Potocka 

Radny Łukasz Sęk 

Radna Edyta Sikora 

Radny Marek Sobieraj 

Radny Michał Starobrat 

Radny Grzegorz Stawowy 

Radny Grzegorz Wojciech Stawowy 

Radny Krzysztof Sułowski 

Radna Alicja Szczepańska 

Radna Aleksandra Witek 

Radny Rafał Zawiślak. Czy wszyscy z Państwa otrzymali karty do głosowania? W takim razie 

czas półtorej minuty.  

Szanowni Państwo czy jesteśmy gotowi? Czy ktoś jeszcze potrzebuje czasu? Nie widzę 

zgłoszeń. Urna jest pusta, przechodzimy do oddawania głosów.  

Anna Bałdyga 

Iwona Chamielec 

Michał Ciechowski 

Tomasz Daros 

Bogumiła Drabik 

Michał Drewnicki 

Eliza Dydyńska – Czesak 
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Grażyna Fijałkowska 

Łukasz Gibała 

Joanna Hańderek 

Marek Hohenauer 

Dominik Jaśkowiec 

Mariusz Kękuś 

Jakub Kosek 

Bogusław Kośmider 

Aleksandra Kot 

Małgorzata Kot 

Zbigniew Kożuch 

Renata Kucharska 

Tomasz Leśniak 

Agnieszka Łętocha 

Łukasz Maślona 

Magdalena Mazurkiewicz 

Maciej Michałowski 

Piotr Moskała 

Rafał Nowak 

Aleksandra Owca 

Agnieszka Paderewska 

Włodzimierz Pietrus 

Renata Piętka 

Agnieszka Pogoda – Tota 

Edward Porębski 

Małgorzata Potocka 

Łukasz Sęk 

Edyta Sikora 

Marek Sobieraj 

Michał Starobrat 

Grzegorz Stawowy 

Grzegorz Wojciech Stawowy 

Krzysztof Sułowski 

Alicja Szczepańska 

Aleksandra Witek 

Rafał Zawiślak. Czy wszyscy z Państwa oddali karty? Nie widzę sprzeciwu, udajemy się na 

obliczenie wyników głosowania. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Ogłaszam pięć minut przerwy na przeliczenie głosów. 

 

5-minutowa przerwa w obradach Sesji. 
 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Szanowni Państwo proszę o ciszę, wznawiamy obrady, oddaję głos Komisji Skrutacyjnej w 

celu przedstawienia protokołu z głosowania. 
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Radna – p. A. Bałdyga 

Szanowni Państwo! Szanowny Panie Prezydencie! Szanowna Wysoka Rado! 

Na wstępie chciałam poczynić komentarz, że znaki graficzne w postaci serduszek nie 

wpływają na ważność głosowania. Protokół głosowania tajnego z I Rady Miasta, z I Sesji 

Rady Miasta Krakowa w dniu 7 maja w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącej Rady Miasta 

Krakowa. 

Komisja Skrutacyjna w składzie Marek Sobieraj Przewodniczący, Anna Bałdyga, Eliza 

Dydyńska – Czesak, po dokonaniu aktu głosowania i obliczeniu głosów ustaliła, co następuje. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Przepraszam, proszę o ciszę na sali. Proszę kontynuować. 

 

Radna – p. A. Bałdyga 

Ustawowy skład Rady Miasta Krakowa 43 osoby. 

Kart do głosowania oddano, czyli w głosowaniu wzięło udział 43 osoby. 

Głosów ważnych, czyli ważnych kart do głosowania oddano 43. 

Głosów nieważnych, czyli nieważnych kart do głosowania oddano zero. 

Radni głosowali za 43 głosy, przeciw 0, wstrzymujących się 0 głosów. 

W wyniku powyższego komisja stwierdza, Pani Iwona Chamielec została wybrana na funkcję 

Wiceprzewodniczącej Rady Miasta Krakowa. Serdecznie gratulujemy. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Dziękuję Komisji Skrutacyjnej. Stwierdzam, iż Rada Miasta Krakowa podjęła uchwałę w 

sprawie wyboru Wiceprzewodniczącej Rady Miasta Krakowa. Została nią Pani Iwona 

Chamielec, serdecznie gratuluję. Szanowni Państwo proszę o zabranie głosu Pana Prezydenta 

Aleksandra Miszalskiego, ale na sali cały czas utrzymujemy ciszę. 

 

Prezydent Miasta Krakowa Pan Aleksander Miszalski 

Ja bardzo szybko i chciałem, Panie Przewodniczący, Szanowni Radni słuchałem tych 

wystąpień, słuchałem tych obrad, widziałem też wyniki głosowania, ja dzisiaj zachęcałem też 

do tego żebyśmy właśnie starali się tą nową kadencję Rady Miasta jak najbardziej w zgodzie, 

w dialogu rozpocząć i bardzo się cieszę, że takie też są wyniki  tych głosowań, że prawie, że 

jednomyślnie wszyscy zostali wybrani. Chciałbym bardzo serdecznie pogratulować Panu 

Przewodniczącemu Jakubowi Koskowi, Pani Wiceprzewodniczącej Iwonie Chamielec, Panu 

Wiceprzewodniczącemu Łukaszowi Maślonie, właśnie szukam wzrokiem i Panu 

Wiceprzewodniczącemu Michałowi Drewnickiemu objęcia tych nowych funkcji. Mam 

nadzieję i liczę na to, że będziemy bardzo konstruktywnie, merytorycznie, jak najmniej w 

sytuacjach konfliktowych, a jak najwięcej w zgodzie i dialogu ze sobą współpracować. Życzę 

wszystkim wszystkiego dobrego, dzięki wielkie i gratulacje. 

 

Przewodniczący obrad – p. J. Kosek 

Dziękujemy. Szanowni Państwo dwie krótkie informacje. Otrzymali Państwo kluczyki do 

skrytek, albo otrzymają, są do odbioru w sekretariacie Kancelarii Rady Miasta Krakowa, 

pokój 204. I druga sprawa, każdy otrzymał granatową teczkę, która zwiera niezbędne do 

uzupełnienia formularze. Formularze należy przedstawić w sekretariacie Kancelarii Rady 

Miasta Krakowa. Szanowni Państwo na podstawie art. 20  ust. 1 odraczam 1.posiedzenie 

Rady Miasta Krakowa na 15 maja, godzina 16.oo. Zgodnie z paragrafem 17 ust. 1 i 2 Statutu 

Rady Miasta Krakowa informuję, iż Radni obecni na odroczonej Sesji, Radnych obecnych na 

odroczonej Sesji uznaje się za powiadomionych o terminie jej kontynuowania. Ponieważ 
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wszyscy są obecni to ustęp 2 nie ma miejsca, czyli nie trzeba nikogo powiadamiać specjalnie. 

Przystępujemy do sprawdzenia obecności, proszę o wciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Serdecznie dziękuję. Zamykam 1.posiedzenie I zwyczajnej Sesji Rady Miasta Krakowa IX 

kadencji. W związku z pytaniami o karty do momentu wyrobienia docelowych kart te 

zachowujemy do następnej Sesji Rady Miasta. Dziękuję.  

 

Posiedzenie I Sesji Rady Miasta Krakowa zostało odroczone do dnia  

15 maja 2024 roku do godziny 16.oo.   
 


